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Mesačník pre Kremnicu a blízke okolie

pre mesto Kremnica bol rok 2005 po stránke 
finančnej ale aj po stránke kultúrnej a spoločenskej 
úspešný.

Významnou udalosťou bolo dokončenie reš-
taurovania stĺpa sv. Trojice. Tieto práce sa ukončili 
vďaka podpore Ministerstva kultúry SR vo výške 
1,4 mil. Sk. Zásluhou finančnej podpory zo štát-
neho rozpočtu sme sa mohli pustiť aj do opráv ulíc 
Kutnohorskej a Dolnej v celkovom objeme 11 mil. 
Sk pre rok 2005. V rámci projektu sprístupňovania 
školských dvorov verejnosti bol vybudovaný špor-
tový areál na ZŠ Angyalova v náklade cez 700 tis. 
Sk. Na túto akciu poskytol Úrad vlády SR grant vo 
výške 150 tis. Sk.

Zásluhou Slovenskej správy ciest sa opravila 
časť cesty I/65 na Dolnej ulici a vďaka Regionálnej 
správe ciest bolo opravených 519 m cesty II. triedy 
smerom na Skalku. Slovenská energetika reali-
zovala výmenu káblov na Dolnej ulici a prepojila 
tri trafostanice a to na Štefánikovom námestí, na  
Kollárovej ulici a na Kutnohorskej ulici, čím sa zlep-
šili podmienky dodávky elektrickej energie v tých 
častiach mesta, ktoré sú na uvedené trafostanice 
napojené. 

Ale v meste sa realizovali aj menšie akcie, napr. 
sme pokračovali v inštalovaní nových úspornejších 
svietidiel a aj sme rozšírili ich počet a tak sa zlepšilo 
osvetlenie v piatich častiach mesta. Vykonali sa 
opravy troch vojnových hrobov – pamätných miest 
SNP. Podarilo sa nám v cintoríne vybudovať ďalšiu 
časť kolumbária a vybudovali sme nový vodovod, 
čím sa zabráni zbytočným stratám vody v areáli 
cintorína.

Mesto sa pripravovalo aj na akcie v roku 2006 
a zabezpečilo verejné obstarávanie na akcie súvi-
siace s projektom budovanie infraštruktúry pre roz-
voj CR. V rámci Územného plánu mesta Kremnica 

Vážení Kremničania,
bol spracovaný návrh riešenia s alternatívami, ktorý 
bol prerokovaný s obyvateľmi a zainteresovanými 
subjektmi.

Mesto zabezpečilo spracovanie Koncepcie 
rozvoja tepelného hospodárstva mesta Kremni-
ca a v súčasnosti prebieha konanie na získanie 
strategického investora na realizáciu potrebných 
krokov v zmysle záverov Koncepcie. Ide o finančne 
mimoriadne náročnú akciu, náklady predstavujú 
čiastku takmer 100 mil. Sk, ktorú by Mesto samotné 
realizovalo niekoľko dlhých rokov.

Za úspech považujem, že sa darila spolupráca 
s viacerými organizáciami, podnikateľmi a sponzor-
mi pri usporadúvaní kultúrnych, športových i spolo-
čenských akcií. Mesto Kremnica bolo pri mnohých 
z nich finančne i organizačne zainteresované. Zor-
ganizovali sme napr. Dni Kutnej Hory v Kremnici, 
podujatie, na ktorom sa prezentovali umelci, kuchári 
i Informačné centrum z nášho partnerského mesta. 
Usporiadali sme Letnú olympiádu ZŠ, na ktorej sa 
zúčastnili žiaci - športovci zo ZŠ z Nového Jičína, 
Kutnej Hory a Kremnice. Napriek nie práve priaz-
nivému počasiu sa vydaril už 4. ročník Dobýjania 
kremnického hradu. 

Veľmi priaznivé odozvy máme na 25. ročník 
Kremnických gagov. Už tradične bol veľký záujem 
o Hudbu pod Diamantovou klenbou v rodnom dome 
nášho rodáka Petra Michalicu ako aj o Medzinárod-
ný organový festival Kremnický hradný organ. 

V Kremnici sa počas roka uskutočnilo 70 podu-
jatí, na ktorých vystúpili hlavne žiaci z kremnických 
škôl alebo hudobné telesá z Kremnice. Mesto sa 
úspešne prezentovalo aj v partnerskom meste 
Nový Jičín a v Bratislave na podujatí Korunovácia 
kráľa.

Chcem využiť túto príležitosť a poďakovať sa 
všetkým organizátorom, spoluorganizátorom, spon-

Poslanci Mestského zastupiteľ- 
stva a primátor mesta želajú oby- 
vateľom Kremnice do nového roka 
pevné zdravie, veľa pracovných 
a osobných úspechov.

zorom, organizáciám štátnym, VÚC i organizáciám 
na území mesta za dobrú organizáciu akcií, za 
technickú a finančnú pomoc a za dobrú propagáciu 
mesta Kremnica. Ďakujem aj zamestnancom mesta 
za prácu a úsilie, ktoré v tomto roku pri plnení nároč-
ných úloh vykonali. Za dobrú spoluprácu ďakujem 
všetkým podnikom a podnikateľom v Kremnici 
a blízkom okolí.

Sú ale aj oblasti života, kde sa nám nepodarilo 
zrealizovať naše predstavy. Nepodarilo sa nám 
opraviť viaceré miestne komunikácie, schodištia 
a oporné múry, na čo nás občania stále upozorňujú 
a čo im nepochybne spôsobuje problémy. Chceli 
sme, aby sa cesta na Skalku opravila v dĺžke min. 
950 m, žiaľ ani toto sa nepodarilo. Nepodarilo sa 
nám zabezpečiť peniaze na novú strechu na jed-
nom pavilóne ZŠ Angyalova. Nezískali sme dotáciu 
na pokračovanie budovania kanalizačného zberača, 
ktorým sa má napojiť mesto na ČOV. Investorom 
tejto akcie sa od roku 2005 stala Stredoslovenská 
vodárenská spoločnosť, a.s. Banská Bystrica, ktorá 
sa pokúsi získať prostriedky na túto akciu i na re-
konštrukciu kanalizácií v meste z fondov EÚ.

 Nezamestnanosť sa v roku 2005 v Kremnici 
pohybovala medzi 10,4 a 12,5 %. Mesto priamo 
nevytvára nové pracovné príležitosti. Za to, že mie-
ra nezamestnanosti je  v rámci nášho okresu jedna 
z najnižších, treba poďakovať miestnym závodom 
a podnikateľom, ktorí vedia zabezpečiť dostatok 
zákaziek a tým aj pracovné miesta pre ľudí. 

A čo čaká Kremničanov i návštevníkov mesta 
Kremnica v roku 2006? 

lRozpis zasadnutí MsZ v roku 2006
l Novela stavebného zákona
lZber separovaného odpadu
lPred vstupom  do školy
lPonuka CVČ
lO pripravovanej ťažbe zlata...
lZo športu

LISTUJEME V ČÍSLE...

Pokračovanie na 3. str.

Foto: M. Lacko
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v y m e n o v a l o:
l  Ing. Zuzanu Tileschovú, bytom Ul. J. Hor-

vátha 904/38, do funkcie riaditeľky Infor-
mačného centra, príspevkovej organizácie 
mesta Kremnica, dňom 15. 12. 2005,

s c h v á l i l o:
l rozpočet Informačného centra pre rok 2006,
l Organizačnú štruktúru Informačného centra 

Kremnica,
l rozpočet Mesta Kremnica pre rok 2006,
l rozpočet Mesta Kremnica pre rok 2007 a rok 

2008,
l rozpočet Mestského bytového podniku 

v Kremnici pre rok 2006,
l Dodatok č. 5 k Organizačnému poriadku 

Mestského úradu v Kremnici s účinnosťou 
od 1. 1. 2006,

l VZN č. 4/2005, ktorým sa mení a dopĺňa 
VZN č. 10/2004 o nakladaní s komunálnymi 
odpadmi a drobnými stavebnými odpadmi 
v znení VZN č. 1/2005,

l VZN č. 5/2005 o miestnej dani z nehnuteľ-
 ností,
l VZN č. 6/2005 o ostatných miestnych da-

niach,
l VZN č. 7/2005, ktorým sa mení a dopĺňa 

VZN č. 15/2004 o miestnom poplatku za 
komunálne odpady a drobné stavebné od-
pady,

l prenájom nebytového priestoru v objekte 95/
58 na Dolnej ulici v Kremnici, pre Úrad práce 
sociálnych vecí a rodiny, Križovatka 4, Ban-
ská Štiavnica, s výmerou 57,03m2,  za cenu 
250,- Sk/m2/rok, s termínom od 1.1.2006, 
na dobu neurčitú; M s Z – s c h v á l i l o  
zámer odpredaja  objektu 95/58 na Dolnej 
ulici v Kremnici jedinému nájomcovi Úradu 
práce sociálnych vecí a rodiny, Križovatka 4, 
Banská Štiavnica,

l	 prenájom budov a zariadení tepelného hos-
podárstva mesta Kremnica  pre Kremnické te-
pelné hospodárstvo, s.r.o, Dolná ulica 49/21, 
Kremnica  s termínom od 1.1.2006 na dobu  
neurčitú   za cenu 1.100 tis. Sk/rok. so zohľad-
nením inflácie vždy k 1.4. daného roka,

l prenájom samostatnej garáže, s výmerou 
42,4 m2, postavenej na pozemku parc. č. 
KN-C 363/3 v katastrálnom území Horná 
Ves, Branislavovi Králikovi, Dolná 73/14, 
Kremnica, od 01. 01. 2006 na dobu neurčitú, 
za nájomné vo výške 500,- Sk/m2 ročne, t. j. 
nájomné celkom 21.200,- Sk,

l prenájom skladov, s výmerou 250 m2, 
postavených na pozemku parc. č. KN-C 
363/3 v katastrálnom území Horná Ves, 

MESTSKÉ  ZASTUPITEĽSTVO V KREMNICI NA SVOJOM RIADNOM 
ZASADNUTÍ DŇA 8. DECEMBRA  2005

spoločnosti A 3 Media, s.r.o., Kopanice 4, 
Bratislava, od 01. 01. 2006 na dobu určitú, 
od 01. 01. 2006 do 30. 06. 2006, za nájomné 
vo výške 500,- Sk/m2 ročne, t. j. nájomné 
celkom 62.500,- Sk,

l prenájom mestských vývesných skriniek 
v centre mesta Kremnica tretím osobám 
- súčasným užívateľom, formou nájomnej 
zmluvy, a to prenájom pre politické strany 
a podnikateľské subjekty za nájomné vo 
výške 100,- Sk/skrinka mesačne, pre špor-
tové kluby a záujmové združenia bezplatne,

l odpredaj nehnuteľností v nadväznosti na čl. 
8 nájomnej zmluvy č. OEaPA 2004/06540 
zo dňa 23. 09. 2004, t.j. budovy súp. č. 386, 
postavenej na pozemku parc. č. KN-C 801/1 
a pozemkov parc. č. KN-C 801/1 – zasta-
vané plochy s výmerou 513 m2 a parc. č. 
KN-C 801/2 – zastavané plochy s výmerou 
1407 m2 v katastrálnom území Kremnica, do 
spoluvlastníctva Romanovi Bérešovi  Cyklo-
-Santé, Zlatá 624/59, Kremnica, a Jánovi 
Búrymu K&B, Bystrická 442/15, Kremnica, 
každému v podieli 1/2, za kúpnu cenu doho-
dou spolu vo výške 1,200.000,- Sk, stanove-
nej podľa znaleckého posudku č. 8/2004 zo 
dňa 30. 11. 2004 s tým, že kupujúci uhradia 
náklady spojené s prevodom nehnuteľností 
a za podmienky zriadenia vecného bremena 
na vedenie trasy kanalizačného zberača 
časťou pozemku parc. č. KN-C 801/2 a za 
podmienky úhrady nepreinvestovaného 
nájomného podľa čl. 5 nájomnej zmluvy č. 
OEaPA 2004/06540 zo dňa 23. 9. 2004,

l rozpis a program zasadnutí Mestského za-
stupiteľstva v Kremnici pre rok 2006,

l zriadenie obecného kompostoviska na po-
zemku parc. č. KN-C 1170 (KN-E 2282/1), 
katastrálne územie Kremnica,

l finančný plán spoločnosti Mestské lesy 
Kremnica, s.r.o. pre rok 2006,

l pridelenie dotácií z rozpočtu Mesta Kremni-
ca k 30. 11. 2005 vo výške 319.780,- Sk,

l pridelenie dotácií z rozpočtu Mesta Kremni-
ca k 30. 11. 2005 – telocvičňa 2. polrok 2005 
vo výške 41.963,- Sk,

l pridelenie dotácií z rozpočtu Mesta Kremni-
ca k 30. 11. 2005 – telocvičňa 1. polrok 2006 
vo výške 133.299,- Sk,

z o b r a l o  n a  v e d o m i e:
l správu o prípravnej a projektovej dokumen-

tácii pre akcie v roku 2006,
l ponuku Divadla Kusy cukru, J. Horvátha 

908/46, Kremnica na vrátenie budovy súp. 
č. 908 na ulici J. Horvátha v Kremnici; M s Z 

– s c h v á l i l o : odkúpenie budovy súp. č. 
908, postavenej na pozemku parc. č. KN-C 
1666/13 a pozemkov parc. č. KN-C 1666/
13 – zastavané plochy s výmerou 251 m2	

a parc. č. KN-C 1666/45 – zastavané plochy 
s výmerou 814 m2 v katastrálnom území 
Kremnica, Mestom Kremnica od Divadla 
Kusy cukru, J. Horvátha 908/46, Kremnica, 
za kúpnu cenu dohodou vo výške 1,- Sk,

l správu o realizácii investičnej výstavby k 25. 
11. 2005,

l správu o činnosti primátora mesta Kremnica 
za obdobie od 3. 11. 2005 do 29. 11. 2005, 
ktorú predložil Ing. Miroslav Nárožný, primá-
tor mesta Kremnica,

v y h l á s i l o :
l ponukové konanie pre investíciu do tepelné-

ho hospodárstva Mesta Kremnica,

n e s c h v á l i l o:
l zrušenie predkupného práva podľa bodu 

7. Kúpnej zmluvy č. OSMM 2002/00833 zo 
dňa 08.11. 2002, uzavretej medzi Mestom 
Kremnica ako predávajúcim a spoločnos-
ťou SLOVKOR-M, s.r.o., Vysoká 6, Brati-
slava ako kupujúcim, na pozemky parc. č. 
KN-C 641 – trvalý trávny porast s výmerou                
7 9444 m2, parc. č. KN-C 643/5 – trvalý 
trávny porast s výmerou 1255 m2 a parc. č. 
KN-C 632/2 – ostatná plocha s výmerou 409 
m2	v katastrálnom území Kremnické Bane, 
z dôvodu nepreukázania splnenia podmie-
nok pre zrušenie predkupného práva, 

l odpredaj pozemku časť parc. č. KN-E     
1113/1 s výmerou 20 m2 v katastrálnom 
území Kremnica Petrovi Murgačovi, Dolná 
96/62, Kremnica.

  9.  februára 2006
  9.   marca 2006
  6.  apríla 2006
  11.  mája 2006
  8.  júna 2006
  6.  júla 2006
  7.  septembra 2006
  12.  októbra 2006
  23.  novembra 2006

ROZPIS ZASADNUTÍ 
Mestského zastupiteľstva 
v Kremnici pre rok 2006 
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Mgr. Sýkorová
- upozornila na dezolátny stav chaty Jarabica, kde 

jej vstupná časť je úplne preklopená. 
	 Ing. Beczányi odpovedal, že  pozemok je náš, 

ale za objekt zodpovedá vlastník.
Mgr. Gorbunov
- upozornili ho obyvatelia, či značka označujúca 

použitie reťazí, by nemala byť umiestnená aj 
zvrchu   to znamená v oboch smeroch.

Ing. Beczányi oznámil, že tieto dopravné značky 
musíme odstrániť na základe podnetu doprav-
ného inšpektorátu. 

- navrhol, aby v Továrenskej ulici bol na širších 
miestach vypluhovaný vybočovací pás.

V zdaňovacom období roka 2006 sa pri dani 
z nehnuteľností budeme riadiť zákonom č. 582/2004 
Z.z. a jeho štvrtou novelou z. č. 517/2005 Z.z. ktorá 
len zjednotila a upresnila niektoré ustanovenia zákona. 
V súlade s touto právnou úpravou Mesto Kremnica 
schválilo Všeobecne záväzné nariadenie č. 5/2005, 
podľa ktorého bude vyrubovať daň v roku 2006. 

Podkladom pre vyrubenie dane sú daňové 
priznania z minulých zdaňovacích období. Nové 
priznania sa v roku 2006 nepodávajú. 

P o z o r : naďalej však platí ustanovenie, že pri-
znanie je povinný podať daňovník, u ktorého v prie-
behu roka 2005 došlo k zmenám, ktoré je potrebné 
zohľadniť pri určení dane. Podať priznanie je povin-
ný tiež daňovník, ktorému daňová povinnosť vznikla 
prvýkrát, príp. vždy, ak ho na to správca vyzve. 

Priznanie sa podáva v priebehu mesiaca január 
2006.Vyplnenie daňového priznania je zákonnou 
povinnosťou daňovníka a nie zamestnanca Mesta. 

Tlačivá obdržíte zdarma na ekonomickom odd. 
Mestského úradu v Kremnici, č.d. 7. Daň možno 
priznávať aj na tlačivách uverejnených na internete 
www.finance.gov.sk.	

Čo z hľadiska daňového považujeme za zmeny 
a dôvod na podanie daňového priznania:
- nadobudnutie nehnuteľností kúpou, dedením, 

darovaním a pod. (rodinného domu, bytu, 
chaty, garáže, podnikateľskej stavby, pozemku 
akéhokoľvek druhu – záhrady, lúky, ornej pôdy, 
zastavanej plochy, lesnej pôdy a pod.)

- zmenu v spôsobe užívania nehnuteľnosti – ak 
daňovník zmenil účel využitia stavby 

- darovanie bytu (aj osobe blízkej), kedy zaniká 
právo oslobodenia priznané v minulých zda-
ňovacích obdobiach a obdarovaný je povinný 

Mesto bude schvaľovať nový Územný plán 
mesta, čo bude na  obdobie 15 až 20 rokov základ-
ný rozvojový dokument mesta. 

V rámci grantu na budovanie infraštruktúry ces-
tovného ruchu v Kremnici a okolí sa začnú budovať 
akcie v náklade cez 100 mil. Sk a to v Kremnici           
( mestské WC, Kalvária, informačný systém a pod.), 
ale hlavne na Skalke (viacúčelová hala, ihriská, 
inline dráha a pod.). Bude sa pokračovať v rekon-
štrukcii ulíc Dolná a Kutnohorská a chceme začať 
s rekonštrukciou uličky smerom k Pernikárstvu. 

Veríme, že už v roku 2006 sa začne rekonštruk-
cia kotolní na spaľovanie drevnej hmoty (štiepky, 
pelety) a rekonštrukcia tepelných rozvodov. Táto 
investícia by mala zabezpečiť nielen bezporuchovú 
dodávku tepla, ale aj znížiť riziko súčasného nárastu 
cien za teplo. Aj tieto aktivity prinesú niekoľko no-
vých pracovných miest. 

Mesto chce byť stále atraktívnejšie aj pre 
návštevníkov, k čomu by mohli prispieť kultúrne 
podujatia, ktoré sa plánujú uskutočniť v roku 2006. 
To by zas mohlo pomôcť rozvoju cestovného ruchu 
v meste. A to môže byť cesta k zvyšovaniu zamest-
nanosti.

Ale ešte predtým nám hlavne stavebné aktivity 
znepríjemnia život. A preto Vás prosím už teraz o tr-
pezlivosť a toleranciu. Veď aj doma, keď sa rozhod-
nete niečo prestavať, alebo čo i len byt vymaľovať, 
musíte sa zmieriť s tým, že chvíľu to doma nebude 
tak, ako je to obvykle. Ale pre ten pocit, ktorý príde 
po skončení prác, sa oplatí chvíľu trpieť. 

Ďakujem Vám. 
Ing. Miroslav Nárožný

primátor mesta Kremnica

Vážení KremničaniaINTERPELÁCIE POSLANCOV
PaedDr. Klimek
- požiadal, aby aj túto zimu boli čistené chodníky, 

schodištia.
Ing. Beczányi informoval, že všetky schodištia sú 

rozdelené medzi ľudí, ktorí vykonávajú pre mesto 
drobné obecné služby.

Ing. Králiková
- informovala o výpadkoch osvetlenia na stanič-

nom chodníku.
Ing. Valent informoval, že tieto výpadky sú násled-

kom vetra a padajúcich konárov na elektrické 
vedenie.                                                          

	 		 	 	 												Ľ. Ďurčová

Dokončenie z 1. str.

MIESTNE DANE NA ROK 2006
priznať vlastníctvo a platiť daň,

-    zmena druhu pozemku – zo záhrady na lúku a 
pod. zápisom v katastri nehnuteľností,

- získanie stavebného povolenia na parcelu sa 
táto z daňového hľadiska stáva stavebným po-
zemkom

- právoplatným kolaudačným rozhodnutím sa zo 
stavebného pozemku stáva stavba

- prístavbou zmenená zastavaná plocha stavby
- nadstavbou získané ďalšie podlažie stavby a pod.

Vymenované zmeny nie sú samozrejme 
všetky, ktoré môžu v praxi nastať. Účelom nie je 
vykladať ustanovenia zákona, ale upozorniť Vás, 
vážení daňovníci, na najčastejšie chyby, pri ktorých 
dochádza k zanedbaniu povinností z neznalosti 
zákona. V prípade pochybností či priznávať alebo 
nepriznávať daň v roku 2006, ako aj iných nejasností 
vyplývajúcich zo zákona o dani z nehnuteľností, ob-
raťte sa prosíme s dôverou na zamestnanca mesta 
povereného správou tejto dane, ktorý spolu s Vami 
vzniknutý problém vyrieši. 

Dodnes daňovníci zabúdajú na povinnosť 
oznámiť správcovi dane (v prípade dane z nehnu-
teľností je to príslušný mestský nie daňový úrad) 
zmenu vlastníka nehnuteľností do 30 dní odo dňa, 
keď túto zmenu zapísal kataster nehnuteľností. 
Táto povinnosť sa vzťahuje aj na pôvodného aj na 
nového vlastníka, t.j. aj na vznik aj zánik daňovej 
povinnosti. V praxi to znamená, že do 30 dní od 
zápisu vlastnických práv v katastri nehnuteľnosti 
ste povinní  oznámiť správcovi dane, že takýto 
právny akt prebehol. Oznámenie sa uskutočňuje 
na tlačive, ktoré obdržíte na mestskom úrade, 
príp. doložíte neoverenú kópiu právneho dokladu.

Najčastejšie zmeny sa vyskytujú pri predaji od-

kúpených bytov ale tiež rodinných domov a záhrad. 
Opakujeme, že táto oznamovacia povinnosť je urče-
ná zákonom a jej nedodržanie je správca povinný 
sankcionovať. 

Aké lehoty treba dodržať:
- do 31. januára 2006 podať priznanie, ak došlo 

k zmenám v roku 2005
- do 31. januára 2006 prísť na mestský úrad zapla-

tiť daň za psa
- do 31. marca 2006 zaplatiť prvú splátku poplatku 

za odpad
- do 31. mája 2006 zaplatiť daň z nehnuteľností
(daň nad 500,- Sk je možné uhradiť v dvoch splát-

kách, druhú do 30.9.2006),
O tom, že si daňovník môže prísť pre platobný 

výmer a zaplatiť daň Vás budeme informovať ob-
vyklým spôsobom. Prosíme dodržiavať stránkové 
dni (t.j. pondelok, stredu a piatok), v nestránkové 
dni spracovávame priznania a tlač platobných 
výmerov. 

Informácie poskytneme denne na č. tlf. 6742 502. 
Všeobecne závazné nariadenia o miestnych daniach 
a poplatku za odpad nájdete aj na www.kremnica.sk	

Pri dani za psa platia rovnaké predpisy ako v ro-
ku 2005, vrátane sadzby dane (300,- Sk za psa v ro-
dinnom dome,1 000,- Sk za psa v bytovom dome za 
rok) a povinnosti prísť zaplatiť daň bez vyrubenia do 
31. januára 2006. 

Zmena: Od dane je oslobodený len pes so špe-		
ciálnym výcvikom, ostatné psy podliehajú dani za 
psa.

Ďakujeme za dobrú spoluprácu vo veciach da-
ňových, disciplínu a pochopenie v čase prijímania 
priznaní a ich spracovávaní.             

                                                 Jana Lichtnerová
        správa miestnych daní

Každá krajina má vo svojej histórii medzníky, 
ktoré jej pripomínajú udalosti dôležité z hľadiska 
jej existencie.

Takýmto dňom sa pre Slovensko stal 1. janu-
ár 1993, kedy sa Slovenská republika ocitla na 
samostatnej ceste zvrchovanej krajiny so svojim 
parlamentným systémom, vládou, ústavou, práv-
nym systémom.  

Za obdobie dvanástich rokov došlo k mnohým 
zmenám, reformám, ktoré obyčajní ľudia vnímali 
a znášali s problémami a museli vynaložiť mnoho 
úsilia na prekonanie problémov.

Možno povedať, že vo väčšine prípadov si 
ľudia našli riešenia a dostali sa ďalej. A možno 
symbolicky nám pri prekonávaní problémov po-

1. január  -  Deň vzniku  Slovenskej republiky
mohli aj slová našej slovenskej hymny, ktorú by 
sme si z času na čas mohli bez obáv a ostychu 
zaspievať.  

Nad Tatrou sa blýska, hromy divo bijú,
nad Tatrou sa blýska, hromy divo bijú,
zastavme ich bratia, veď sa oni stratia
Slováci ožijú.

To Slovensko naše dosiaľ tvrdo spalo,
to Slovensko naše dosiaľ tvrdo spalo,
ale blesky hromu vzbudzujú ho k tomu,
aby sa prebralo.

                                                                  mm
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Dlhé roky občania mesta poukazovali na zlý stav 
komunikácií. Medzi najviac kritizovanými boli Dolná 
ulica, Zámocké námestie, Kutnohorská ulica popri 
mincovni a Zechenterova ulica (pred poštou). V roku 
2003 sa nám podarilo presadiť, aby Mesto Kremnica 
bolo zaradené spolu s mestami Bratislava, Bardejov, 
Banská Štiavnica a Levoča do štátneho rozpočtu, 
z ktorého dostávajú dotáciu na záchranu a obnovu 
historických pamiatok ale „neziskového“ charakteru 
a hlavne na rekonštrukciu komunikácií, osvetlenia 
a zelene v  pamiatkových rezerváciách (PR). Tieto 
prostriedky nie je možné použiť na iné aktivity ako je  
písomne dohodnuté.

V roku 2004 dostalo Mesto Kremnica 9 mil. Sk, 
z ktorých sa dokončila rekonštrukcia hradobných 
múrov – východná časť, rekonštrukcia dlažby od 
Barbakanu po predajňu p. Varhaňovského na Šte-
fánikovom námestí, ďalej rekonštrukcia Kollárovej 
ulice popri Mestskom dome a spevnenie základu pod 
stĺpom sv. Trojice, čo bolo nutné urobiť pred osadením 
schodišťa balustrády. 

Pre rok 2005 bola Mestu Kremnica vyčlenená 
čiastka 11 mil. Sk na rekonštrukciu komunikácií ulíc 
Dolná a Kutnohorská. (Pre porovnanie: Bratislava 
12,865 mil. Sk, Banská Štiavnica 8,5 mil. Sk, Bar-
dejov 10,5  mil. Sk, Levoča 11 mil. Sk.) 

Mesto dalo ešte v roku 2004 vypracovať štúdiu 
komunikácií v PR, ktorá bola odsúhlasená Krajským 
pamiatkovým úradom (KPÚ) a na základe jeho roz-
hodnutia sme v tomto roku dali vypracovať projektové 
dokumentácie jednotlivých ulíc, ktoré slúžili pre vyda-
nie stavebného povolenia a zároveň boli podkladom 
pre verejné obstarávanie. Tento proces je v zmysle 
zákonov a z časového hľadiska je dosť náročný – len 
proces verejného obstarávania trvá cca 3 mesiace. Aj 
preto sa práce začali až po prázdninách.

Dňa 27. 10. 2005 bola uverejnená v Zbierke zákonov, v Čiastke 193, novela 
zákona č. 50/1976 Zb.	o územnom plánovaní a stavebnom poriadku (stavebný 
zákon). Novela je publikovaná pod č. 479/2005 Z. z.	a je účinná od 1.	11.	2005.

Účelom novely je napraviť chyby v stavebnom zákone a v súvisiacich predpi-
soch. Prínosom má byť zjednotenie postavenia väčšiny organizácií, ktoré povole-
nia vydávajú, ako aj foriem ich vydávania. Novela preto zavádza pojmy dotknuté 
orgány a záväzné stanoviská. Výsledkom by malo byť zníženie počtu správnych 
konaní, ktoré predchádzajú územnému či stavebnému konaniu. Práve zháňanie 
potrebných odobrení zabralo v minulosti stavebníkovi podstatnú časť času pri 
získavaní stavebného povolenia. „Konanie podľa stavebného zákona vôbec 
nemusí trvať dlho, ak zodpovedné inštitúcie so stavbou súhlasia,“ povedala riadi-
teľka odboru štátnej stavebnej správy rezortu výstavby Mgr. Mária Zászlósová na 
konzultačnom seminári vo Zvolene, ktorého sa zúčastnili aj pracovníci Mestského 
úradu v Kremnici, oddelenia výstavby a životného prostredia.

Nedostatky a pripomienky, ktoré viedli k novelizácii:
- zdĺhavosť konaní podľa stavebného zákona spôsobená najmä veľkým poč-

tom rozhodnutí, stanovísk, posúdení, vyjadrení, súhlasov vydávaných dotknu-
tými orgánmi štátnej správy, ktoré sa podľa osobitných predpisov vyžadujú pre 
správne konania vedené podľa stavebného zákona a najmä rôzne formy a 
spôsoby ich vydávania,

- vstupovanie do územnoplánovacích činností a jednotlivých správnych po-
voľovacích konaní na základe osobitných predpisov opakovane tých istých 
dotknutých orgánov, a to aj napriek tomu, že ich požiadavky týkajúce sa ochra-
ny záujmov, ktoré reprezentujú, už boli uplatnené a zohľadnené v územnom 
plánovaní, alebo v iných správnych konaniach predchádzajúcich stavebnému 
konaniu, 

- vstupovanie ďalších účastníkov konania do povoľovacích  konaní okrem  na-
vrhovateľov a to opakovane aj tých, ktorých oprávnené záujmy a požiadavky 
boli riešené a vybavené v územnom plánovaní, alebo v územnom konaní.	

Novela stavebného zákona rieši nasledovné:
- postavenie orgánov štátnej správy a iných dotknutých orgánov, ktoré vstupujú 

STAVEBNÝ ZÁKON
do povoľovacích konaní vedených podľa stavebného zákona na základe 
oprávnenia podľa osobitného predpisu, najmä presne vymedzuje ich okruh 
pre účely stavebného zákona vymedzením pojmu dotknutý orgán,

- zjednocuje na účely povoľovacích konaní právnu povahu stanovísk, vyjadrení, 
súhlasov a ďalších úkonov dotknutých orgánov formou záväzných stanovísk,

- upravuje právny základ a spôsob nakladania so záväznými stanoviskami dot- 
knutých orgánov v povoľovacích konaniach, najmä za predpokladu námietok 
proti jeho obsahu uplatnených v prvostupňovom, resp. aj v odvolacom konaní, 
vedenom stavebným úradom,

- upravuje presnejšie lehoty na uplatnenie záväzných stanovísk dotknutých 
orgánov a pripomienok a námetov účastníkov konania s prehĺbením zodpo-
vednosti dotknutých orgánov, ak nedodržia lehoty,

- prehlbuje sa význam postavenia územného plánu zóny v oblasti umiestňova-
nia stavieb a využívania územia,

- upresňuje sa procesný postup pre územné konanie a stavebné konanie tak, 
aby sa v nich neriešili opakovane tie isté okruhy otázok vyriešené v predchá-
dzajúcom, najmä územnom konaní; zaviedla sa povinnosť dotknutých orgá-
nov oprieť požiadavky vyjadrené v záväznom stanovisku o príslušnú právnu 
úpravu,

- upravuje sa postavenie dotknutých orgánov aj pre vlastníkov sietí a zariadení 
technického vybavenia územia ako aj iných právnických osôb, ak to ustano-
vuje osobitný predpis,

- upravuje sa postavenie obce, ak nie je stavebným úradom, ako dotknutého 
orgánu.

Novelizáciou stavebného zákona sa odstraňujú aj niektoré nepresnosti, 
legislatívnotechnické a terminologické nedostatky. Zavádzajú sa ďalšie oso-
bitné procesné úpravy odlišné od všeobecnej úpravy správneho konania, 
ktoré zjednodušujú procesné postupy a použitie stavebného zákona v praxi.	
Podrobnejšie o jednotlivých zmenách stavebného zákona Vás budeme informo-
vať v nasledujúcich vydaniach Kremnických novín.

MsÚ v Kremnici,
oddelenie výstavby a ŽP

Rekonštrukcia komunikácií v meste
Výber dodávateľa bol v zmysle výsledkov 

verejnej súťaže. Na akcii Dolná ulica vyhrala firma 
SATES, a.s., Považská Bystrica a na Kutnohorskú 
ulicu firma L-STAV, s.r.o., Svätý Peter.

Podmienkou pre začatie prác bolo vybudovanie 
a oprava všetkých  podzemných sietí, tieto práce si 
však hradili vlastníci sietí.

Pri realizácii bolo potrebné spolupracovať 
s vlastníkmi objektov, ktorí vo väčšine využili aj 
možnosť urobiť si nové prípojky vody, nové prípojky 
kanalizácie, ale aj odizolovanie svojich objektov. Naj-
komplikovanejšia bola situácia pri budove Slovenskej 
sporiteľne, kde sa zistilo, že objekt nie je napojený na 
verejnú kanalizáciu. Vyriešenie tohto problému trvalo 
takmer mesiac. Uvedené práce sa neplatili z nášho 
rozpočtu určeného na rekonštrukciu komunikácií.

Práce na Kutnohorskej ulici spomalilo vykonáva-
nie archeologického výskumu, ktorého úlohou bolo 
zistenie polohy a overenie torza zaniknutej Hornej 
brány mestského fortifikačného systému a jeho bar-
bakanu. Pôdorysný tvar častí týchto historických ob-
jektov je vyznačený na novom povrchu komunikácie 
a chodníka odlišnou skladbou a farbou dlažobného 
kameňa.

Práce na oboch uliciach budú pokračovať v bu-
dúcom roku. Rekonštrukcia Kutnohorskej ulici bude 
pokračovať až po most ponad Kremnický potok, t.j. 
po hranicu pamiatkovej rezervácie. Na ulici bude 
vybudovaná nová kanalizácia, povrch vozovky bude 
z čadičových kociek ale podstatné je, že sa upraví 
niveleta cesty tak, aby bola pod úrovňou chodníka. 
Opravia sa aj chodníky na oboch stranách cesty a ak 
budú vlastníci budov pripravení, môžu si zrealizovať 
aj odizolovanie objektov, dať si vymeniť prípojky vody 
a kanalizácie. Vlastníci domov budú zamestnancami 
Mesta Kremnica - oddelenia výstavby  a ŽP MsÚ 

o začatí prác včas informovaní. Osvetlenie na tejto 
ulici bude nové, typy stĺpov už vidieť na Kutnohorskej 
ulici v časti pri mincovni.

Na Dolnej ulici budú práce pokračovať až po 
koniec polikliniky výmenou povrchu cesty – odstráni 
sa asfalt a dajú sa späť kocky, ktoré tam boli až do 
druhej polovice 80 – tych rokov. Dodláždi sa časť 
pred sporiteľňou a ulička poza úrad práce. Svietidlá 
na tejto ulici zostávajú v štýle, ktorý je použitý na 
pešej zóne. V zmysle návrhu Ing. arch. Maršálkovej  
z Krajského pamiatkového úradu v Banskej Bystrici 
bude osvetlená veža kostola sv. Alžbety a takto by 
sa v budúcnosti mali osvetliť aj stĺp sv. Trojice a veža 
kostola sv. Františka na Štefánikovom námestí.

Časté sú aj otázky o zeleni  na Dolnej ulici. Určite 
si pamätáte, že sme si ju, my ľudia, nevážili a všetky 
trávnaté plochy boli zdevastované, pôsobili neeste-
ticky. Stromy boli už vo veľmi zlom stave a odborníci 
nám neodporučili nové stromy zasadiť na tie isté 
miesta, pretože ich koreňový systém nemá dosta-
tok miesta na svoj rast. Stromy budú vysadené na 
východnej strane ulice, kde budú vytvorené aj nové 
trávnaté plochy medzi chodníkom a cestou. Pás ze-
lene pred domom p. Ferenčíka je zredukovaný, ten 
bol aj najviac ľuďmi poškodzovaný. V rámci trávna-
tých plôch budú osadené lavičky a súčasťou drobnej 
architektúry sú aj odpadové koše.    

Dominantnými zostanú dve lipy veľkolisté pri 
kostole, ktorých vek sa odhaduje na viac ako 150 ro-
kov. Bude im potrebné venovať zvýšenú pozornosť 
a nezaobíde sa to bez opílenia suchých konárov, 
hlavne zo severnej strany. 

Celkové náklady stavieb sú: Dolná ulica 11, 414 
mil. Sk a Kutnohorská ulica 7, 351 mil. Sk. V roku 
2005 sa prestavalo viac ako 12 mil. Sk, bola však 
zadržaná tzv. kolaudačná rata. Sú to prostriedky, 
ktoré dostane dodávateľ až po kolaudácii, resp. po 
odstránení poslednej kolaudačnej závady. Záruka na 
obe akcie je 5 rokov.

Miroslav Nárožný, Miriam Rajchmanová



Sadzba poplatku pre fyzickú osobu, ktorá má 
v meste trvalý pobyt alebo prechodný pobyt pre 
rok 2006  je vo výške 1,23 Sk na osobu a kalen-
dárny deň t.j. 1,23 x 365 = 448,95 zaokrúhlenie 
na 449,- Sk.

Sadzba poplatku za štvrtú a ďalšiu osobu je 
0,62 Sk na osobu a kalendárny deň. Fyzická oso-
ba, ktorá má v meste trvalý alebo prechodný po-
byt, v meste sa zdržiava ojedinele a krátkodobo 
z dôvodu štúdia, zamestnania sadzba poplatku je 
0,62 Sk na osobu a kalendárny deň. Za štvrtého 
a ďalšieho člena sa považuje ten člen, ktorý sa 
v meste zdržiava ojedinele a krátkodobo.

Fyzická osoba, ktorá nemá v meste trvalý 
pobyt alebo prechodný pobyt, ale užíva alebo 
je oprávnená užívať byt, nebytový priestor, po-
zemnú stavbu na iný účel ako na podnikanie je 
sadzba 1,23 Sk na kalendárny deň.

Poplatník je povinný do jedného mesiaca 
odo dňa vzniku povinnosti platiť poplatok, odo 
dňa, keď nastala skutočnosť, ktorá má vplyv na 
zánik poplatkovej povinnosti podať ohlásenie. 
Spolu s ohlásením predloží aj doklady potvr-
dzujúce uvádzané údaje, ak súčasne požaduje 
zníženie  poplatku  aj doklady, ktoré odôvodňujú 
zníženie poplatku. Ak má poplatník v meste trvalý 
pobyt a poplatok zaplatil na prechodnom pobyte, 
k žiadosti o zníženie alebo odpustenie poplatku je 
potrebné priložiť doklad o zaplatení poplatku na 
inom mieste, v doklade musí byť uvedené obdo-
bie a počet osôb, za ktoré bol poplatok zaplatený. 
Poplatník si zníženie alebo odpustenie poplatku 
uplatňuje písomnou žiadosťou a hodnovernými 
dokladmi v príslušnom kalendárnom roku. Potvr-
denia o návšteve školy pre školský rok 2005/2006 
poplatník predloží najneskôr do 31.1.2006 (za 
žiakov a študentov, ktorí sa v meste zdržiavajú 
ojedinele a krátkodobo). Ak sú v domácnosti štyri 
osoby a z toho jedna je študentom, ktorý sa v 
meste zdržiava ojedinele a krátkodobo, potvrde-
nie poplatník nemusí predložiť.

Právnické osoby, fyzické osoby – podnikatelia 
zmeny o počte zamestnancov, ubytovaných, počte 
miest na sedenie pre rok 2006 ( podľa údajov za 
rok 2005 )  je potrebné nahlásiť do 31.1.2006.  
Poplatok za odpady za príslušný kalendárny rok je 
splatný na základe platobného výmeru buď jednou 
splátkou splatnou do 31. marca 2006, alebo v šty-
roch štvrťročných splátkach, každá vo výške jednej 
štvrtiny ročného poplatku za odpady pričom splátka 
za prvý štvrťrok je splatná do 31. marca 2006 a 
splátky za ďalšie štvrťroky sú splatné do 15-teho 
dňa prostredného mesiaca príslušného štvrťroka 
(za druhý štvrťrok do 15. mája 2006, za tretí štvrťrok 
do 15. septembra 2006 a za štvrtý štvrťrok do 15. 
novembra 2006).  Poplatok poplatník môže zaplatiť 
v hotovosti na Mestskom úrade, Kremnica číslo 
dverí 7, prevodom na účet mesta č.ú. 14728422/
0200, var. symbol: číslo platobného výmeru, konšt. 
symbol: 1118, poštovou poukážkou. Právo výberu 
patrí platiteľovi poplatku. 

Informácie ohľadne platenia poplatku za 
odpady Vám budú telefonický podané na čísle 
6742502 p. Kubíková, osobne Mestský úrad, Šte-
fánikovo nám. 1/1, Kremnica číslo dverí 7 . 

M. Kubíková, EOaPA
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P O N D E L O K:  		9. 1. ;  13. 2. ; 13. 3. ; 10. 4. ; 15. 5. ; 12. 6. ;        
    10. 7. ; 14. 8. ; 11. 9. ;  9. 10. ; 13. 11. ; 11. 12. 
Ulice :				
Veternícka, Zechenterova, ČSA, S.Chalupku, Dolná, P.Križku, Nám. SNP, Matunáková

U T O R O K :      10. 1. ; 14. 2. ; 14. 3. ; 11. 4. ; 16. 5. ; 13. 6. ; 
    11. 7. ; 15. 8. ; 12. 9. ; 10. 10. ; 14. 11. ; 12. 12.
Ulice :   	
J.Horvátha, Rumunskej armády, Banská cesta, Nová Dolina, Továrenská, Zámocké nám., 
Zlatá, Kollárová, Štefánikovo nám., Kutnohorská, Ľ. Štúra, Langsfeldova, Angyalova, Bys-
trická

Na najmenších slovenských eurominciach (1, 2 a 5 centov) bude zobrazený Kriváň. 
Navrhol ho Drahomír Zobek, ktorý je autorom všetkých súčasných slovenských mincí. Na našich 
minciach je vyrazené drobné, sotva viditeľné Z, čo je začiatočné písmeno Zobekovho mena.

„Do súťaže o návrhy na euromince som sa prihlásil so všetkými siedmimi motívmi, ktoré boli na 
terajších slovenských minciach,“ hovorí pán Zobek. Do finále postúpil so štyrmi, čiže z desiatich vy-
beraných bola skoro polovica jeho návrhov. Pán Zobek je medailérom, venuje sa aj drobnej plastike 
a soche.

Jeho spolužiaci Ján Černaj a Pavol Károly budú mať svoj motív na stredných eurominciach (10, 
20 a 50 centov). Jeden robí v kremnickej Mincovni, druhý učí na kremnickej umeleckej škole. Obaja 
už majú vyrazené po tri pamätné mince, ale keď sa do súťaží prihlasovali spolu, nevychádzalo im to. 
„Až teraz, na eurominci. Do súťaže sme dali viac návrhov s rôznymi motívmi, ale chceli sme pred-
staviť Slovensko aj cez Bratislavský hrad, pod ktorým korunovali mnohých kráľov, a vyšlo to, vybrali 
nás,“ hovoria Černaj a Károly.

Na dvoch eurominciach najvyššej hodnoty (jedno- a dvojeurová) vyrazia dvojkríž na trojvrší od 
Ivana Řeháka z Katedry architektúry Stavebnej fakulty v Bratislave. Do súťaže o euromincu prihlásil 
24 kresieb, vybraný dvojkríž bol súčasťou sady.

Drobnosti o drobných
	 -	 mince bude zrejme raziť Mincovňa Kremnica (ak splní podmienky Európskej únie),
	 -	 raziť sa začnú v roku 2008
	 -	 vyrazia zhruba 400 miliónov kusov slovenských euromincí.

Zdroj: www.sme.sk

NAŠE EURO NAVRHLI ZNÁMI MINCIARI

ZBER  TRIEDENÉHO ODPADU V ROKU 2006

PAPIER :
noviny, časopisy, katalógy, prospekty, listy, 
kancelársky papier, zošity, knihy, papiero-
vé vrecúška, lepenka (kartón), krabice.

Netriedia sa a neodoberajú : 
obaly z mrazených potravín, kopírovací 
papier, znečistený a mastný papier – tieto 
odpady patria do štandardných zberných 
nádob.

PLASTY :
„PET“ – fľaše, fólie pre domácnosť, ume-
lohmotné tašky, mikroténové vrecúška, 
obalové fólie, nádobky z mliečnych výrob-
kov, plastové tácky.

„PET“  - fľaše je potrebné pred uložením 
zošliapnuť, aby sa zmenšil ich objem!

Netriedia sa a neodoberajú :
veľké tvrdé plastické látky, koženka, sklo-
laminát – tieto odpady patria do štandard-
ných zberných nádob, alebo do veľkoka-
pacitných kontajnerov.

SKLO :
biele a farebné fľaše, sklo svetlé a farebné, 

Na území mesta Kremnica sa komunálny odpad triedi na zložky papier, sklo, plasty a ukladá sa 
do vriec v rodinných a bytových domoch. Odvoz triedených zložiek komunálnych odpadov z vriec 
sa vykonáva jedenkrát mesačne . V roku 2006 sa bude odvoz realizovať podľa tohto harmonogra-
mu :

Miestny poplatok za komunálne 
odpady a drobné stavebné odpady

sklenené poháre, sklenené črepy a okenné 
sklo.

Netriedia sa a neodoberajú :
porcelán, keramika a zrkadlá – tieto odpa-
dy patria do štandardných zberných nádob, 
alebo veľkokapacitných kontajnerov.

TEXTIL A ŠATSTVO :
zbavené gombíkov, zipsov a rôznych kovo-
vých ozdôb. 
Netriedia sa a neodoberajú : 
textílie z umelých vlákien, kovralové 
koberce a pod. – tieto odpady patria do 
štandardných zberných nádob, alebo do 
veľkokapacitných kontajnerov.

ŽELEZNÝ ODPAD : 
drobný železný odpad treba uložiť do igeli-
tovej tašky a sústrediť ho na miesto odvozu 
spolu s ostatnými triedenými zložkami.

Každá vytriedená zložka komunálneho 
odpadu musí byť pôvodcom, alebo drži-
teľom odpadu zhromažďovaná osobitne. 
Nie je prípustuné zmiešať viacero zložiek 
komunálneho odpadu dohromady!

Oddelenie technických služieb MsÚ

T R I E D E N É   Z L O Ž K Y
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Niekoľko mesiacov trvali prípravy a intenzívne práce na budovaní štúdia 
pohybu, ktoré vzniklo pri Základnej škole internátnej pre sluchovo postihnutých 
Viliama Gaňu v Kremnici. Zaujímavý projekt našiel podporu aj v grantovom 
systéme Ministerstva školstva SR, kde sme boli úspešní  a ministerstvo nám 
na vybudovanie štúdia schválilo sumu  50 tisíc korún. Projekt podporilo aj Mesto  
Kremnica a predstavitelia Lions clubu Kremnica. 

Za účasti vzácnych hostí tak mohol začať veľký deň  štúdia  23. novembra, 
kedy  sme ho skúšobnej prevádzke   slávnostne otvorili. 

Žiadateľom grantovej podpory z ministerstva bola Základná  škola pre slu-
chovo postihnutých Viliama Gaňu spoločne so Špeciálnou základnou školou 
a Špeciálnou materskou školou pre sluchovo postihnutých. Samotné štúdio 
bude prioritne slúžiť deťom z týchto škôl, zamestnancom školy, v budúcnosti 
bude prístupné aj kremnickej verejnosti. 

Štúdio je v súčasnosti veľmi dobre vybavené. Má zrkadlovú stenu, pred kto-
rou si môžu cvičenci kontrolovať správne držanie tela a prevedenie jednotlivých 
cvikov, súčasťou štúdia sú fit lopty rôzneho druhu a veľkosti, rebriny, reflex ball, 
činky, stacionárny bicykel, multifunkčná posilňovacia lavička, orbitrek a ďalšie 
zaujímavé  náradie. 

Deti z našich škôl už majú prvé cvičebné hodiny úspešne za sebou a sú 
veľmi spokojné.  Pri dnešnom sedavom spôsobe života, zlom držaní tela, či 
nízkych pohybových aktivitách, dokáže činnosť štúdia mnohé tieto negatíva na-
právať.  Hlavnú skupinu detí tvoria žiaci, ktorí sú zaradení do relaxačno – reha-
bilitačného cvičenia pod vedením rehabilitačnej pracovníčky. Obyvatelia mesta 
vedia, že našimi žiakmi sú nielen deti s rôznymi poruchami sluchu, ale neraz 
aj s kombinovanou mentálnou retardáciou, poruchami správania, či telesným 
postihom. Skúsenosti zo sveta ukazujú, že vhodne zvolené cvičenie má na tieto 
deti veľmi priaznivý vplyv v oblasti telesného a duševného zdravia a to chceme 
v budúcnosti ďalej rozvíjať.

 Štúdio ďalej navštevujú aj športovo nadané deti, zaradené do športového 
krúžku. Im slúži štúdio na kondičnú prípravu hlavne pred športovými súťažami. 
Iste vám nie je neznáme, že v Kremnici už niekoľko rokov pracujú na zdokona-
ľovaní svojej duševnej a telesnej schránky aj  kremnické seniorky pod vedením 
lektorky pani Ruženy Utešenej. Zapájajú sa do programu úspešného starnutia, 
ktorý sa realizuje v USA a viacerých vyspelých európskych krajinách. Motto 
ich snaženia – Meníme pohyb na zdravie, mnohé napovedá. Program sa stal 
v Kremnici neobyčajne  populárny a pre veľký záujem senioriek museli zriadiť 
ďalšiu cvičebnú skupinu. Do programu cvičiacich skupín v našom štúdiu sme 
preto zaradili aj seniorky a skupinu aktívnych žien, plánujeme tu organizovať 
aj regeneračné cvičenia, aktivity dramatického krúžku, športové voľnočasové 
aktivity detí a podobne.

Zároveň sa budeme snažiť, aby naša činnosť bola  otvorená každému 
Kremničanovi, ktorému záleží nielen na svojom telesnom, ale aj duševnom 
zdraví. Lebo tie idú zväčša ruka v ruke.

Dovoľte mi záverom poďakovať každému, kto sa akýmkoľvek spôsobom 
podieľal na tom, že štúdio uzrelo v Kremnici svetlo sveta. 

Dúfame, že v ňom budú všetci návštevníci spokojní a dostanú novú príleži-
tosť starať sa o svoje zdravie. 

Karin Morávková, 
koordinátorka projektu

Vstup do školy je významným medzníkom v živote dieťaťa. Je preto 
dôležité, aby prvý kontakt so školou bol príjemným zážitkom pre nového 
žiaka. Tomuto cieľu napomáha i dobrá spolupráca školy a škôlky.

 V tomto roku sme sa rozhodli, že umožníme budúcim školákom na-
zrieť za bránu našej  školy už pred zápisom do prvého ročníka. Uskutočni-
lo sa niekoľko príjemných stretnutí predškolákov a našich žiakov. 

V období jesenného zberu úrody štvrtáci pozvali kamarátov na jabĺč-
kový deň. Uskutočnil sa pri príležitosti Dňa pôvodných odrôd jablka 21.ok-
tóbra 2005. Deti sa na spoločnej hodine venovali téme jabĺk v rôznych 
činnostiach. Štvrtáci návšteve zo škôlky zahrali divadielko, porozprávali 
a zarecitovali básne o jabĺčkach. Spolu so škôlkármi vyrábali pekné vý-
robky s témou tohto dobrého ovocia a nakoniec si zaspievali o červenom 
jabĺčku. Nechýbalo ani  ovocné pohostenie.

Tradíciu predvianočných dní malým kamarátom priblížili žiaci našej 
školy na výchovnom koncerte s názvom Stridžie dni. Nechýbali strigy, 
čert, anjel ani Mikuláš. Vystúpenie malo za cieľ priblížiť zvyklosti , ktoré sa 
viažu na tajomné predvianočné obdobie od Ondreja do Lucie.

Tretie stretnutie sa uskutočnilo pod vianočným stromčekom a nies-
lo sa v znamení Mikuláša. Na tvorivých dielňach deti zdobili perníkové 
čižmičky, vyrábali veselé mikulášske darčeky a príjemne sa pri čajíku 
zabávali.  

Naši štvrtáci pozvali svojich malých kamarátov i na bábkové predsta-
venia, kde ich chcú potešiť veselými rozprávkami. 

Tieto podujatia sme uskutočnili  v snahe pripraviť deťom zo škôlok 
pár príjemných chvíľ v škole, ktorá od budúceho roka bude možno aj ich 
školou. 

Týmto by sme chceli pozvať deti na zápis do našej školy, ktorý sa 
uskutoční v januári a možno  rozšíri rady našich žiakov.

 Na stretnutie sa tešia Mgr. Mária Tóthová a Mgr. Darina Bírešová.
ZŠ, Ul. P. Križku 392/ 8 v Kremnici 

ŠTÚDIO POHYBU BUDE SLÚŽIŤ 
AJ VEREJNOSTI

PRED VSTUPOM DO ŠKOLY

Foto: autor článku Foto: autor článku

POĎAKOVANIE
15. 12. 2005 sa uskutočnil v Kremnici 9. benefičný koncert Deti 
deťom. Žiaci zo  ZŠISP Viliama Gaňu  v Kremnici vyslovujú 
veľké Ď A K U J E M  všetkým ľuďom dobrej vôle, ktorí sa 
akýmkoľvek spôsobom podieľali na príprave a realizácii 
benefičného koncertu. Ďakujú aj všetkým účinkujúcim žiakom 
ZŠ na Križkovej a Angyalovej ulici, deťom z MŠ na Dolnej 
ulici,  žiakom ZUŠ J. L. Bellu pod  režijným vedením Mgr. 
Márii Tóthovej. A nakoniec ďakujú aj všetkým prítomným, 
ktorí prišli podporiť účinkujúce deti či už potleskom, úsmevom  
alebo finančnou sumou.

Mgr. Daniela Magulová
učiteľka ZŠI pre SP V. Gaňu
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Pri vstupe do nového roka 2006, 
výbor Základnej organizácie SZZ 
v Kremnici želá všetkým svojim čle-
nom i priaznivcom veľké pestova-
teľské úspechy v záhradkárčení pri 
dobrom zdraví a rodinnej pohode. 
Súčasne Vám ďakujeme za priazeň, 
ktorú ste v uplynulom roku 2005 pre-
javovali našej organizácii.      

V januári sa príroda nachádza vo 
vegetačnom pokoji, aby načerpala 
nových síl pre poskytnutie úrody 
v nasledujúcom roku. Zdanlivo, vo ve-
getačnom pokoji by mal byť i záhrad-
kár. Nie je to tak. Správny záhradkár 
v tomto období bilancuje svoje vý-
sledky, z chýb sa poučí, s dobrými vý-
sledkami sa pochváli a bude ich pro-
pagovať i pred ďalšími záhradkármi. 
Záhradkár tiež kontroluje uskladnené 
ovocie a zeleninu a preveruje ich stav. 
Prekontrolujeme tiež osivá z vlastnej 
produkcie a pripravujeme si prehľad 
aké osivá a sadbu  nakúpiť pre ďalší 
pestovateľský rok. Záhradkár navšte-
vuje i svoju záhradku, ktorú kontroluje 
a prikrmuje užitočné vtáctvo. V okras-
nej časti záhradky skontroluje či sú 
prezimujúce kvetiny a okrasné kríky 
dostatočne prikryté proti vymrznutiu. 
V ovocnej časti, kontroluje najmä stav 
ovocných stromov. Počas mesiaca, 
za slnečného, bezmrazého počasia 
môže natrieť kmene a hrubšie kostro-

Kremnica ako hlavné mesto baníctva 
na strednom Slovensku mala v minulosti 
rozsiahle banské podnikanie. V prvých 
počiatkoch dolovania nebola takmer 
žiadna bezpečnosť pri práci. Niet divu, 
že dochádzalo v týchto desiatkach ban-
ských podnikov k častým a niekedy aj 
smrteľným úrazom. Neboli výnimky, že 
po úrazoch nastala trvalá invalidita. Keď 
ku kremnickým banským podnikom pripo-
čítame banské podnikanie na Piargoch, 
Kunešove, Krahuliach a inde získame 
prehľad o značných počtoch ľudí zamest-
naných v baniach.

Okrem toho obyvatelia Kremnice a jej 
najbližšieho okolia boli zamestnaní aj 
v iných priemyselných odvetviach, kde 
o bezpečnosť pri práci nemožno ani ho-
voriť. Nuž niet divu, že často dochádzalo 
k pracovným úrazom aj v týchto odvet-
viach. Takto počet invalidov pribúdal. Ne-
boli výnimkou ani ženy, ktoré pracovali na 
povrchu banského závodu alebo aj inde. 
Tu tiež dochádzalo k častým úrazom, po 

ZÁHRADKA PRE RADOSŤ, ZÁHRADKA PRE ÚŽITOK
vé konáre stromov vápenným mliekom 
proti vzniku mrazových poškodení 
v dôsledku výkyvov teplôt.  V prípade, 
že si v decembri nenarezal vrúble na  
jarné štepenie alebo preštepovanie, 
môže to urobiť i v januári. Narezané 
vrúble označí menovkami a uskladní 
ich. Uskladnenie vrúbľov je najlepšie 
v piesku v chladnej a vlhkej pivnici. 
Kto nemá takúto možnosť, vrúble 
môže uskladniť i na samom spodku 
chladničky (teplota približne 5˚C), 
ale musí ich obaliť takým materiálom, 
ktorý udržiava primeranú vlhkosť. Ak 
vrúble v úschovni začínajú pučať, boli 
neskoro narezané alebo sú v príliš 
vlhkom a teplom prostredí. Za priazni-
vého počasia sa môže začať i s rezom 
jadrovín a ovocných krov. Súčasne sa 
môžu skrátiť kostrové konáre na  stro-
moch určených na prevrúbľovanie.

V zimnom období ľudský organiz-
mus potrebuje veľa vitamínov. Na trhu 
je možné nakúpiť exotické ovocie, kto-
ré sa nevyrovná doma dopestované-
mu ovociu ani chuťove, ani obsahom 
vitamínov a pritom je drahé. Medzi 
najhodnotnejšie ovocie dopestované 
vo vlastných záhradkách patrí 

JABLKO
Účinky : Jablká takmer neobsahujú 

bielkoviny, majú však vysoký obsah 
vody, málo sacharidov a v šupke 

nepatrné množstvo vody. Mimoriad-
ne bohaté sú na vitamíny a stopové 
prvky. 

Jablká majú vysoký obsah draslíka. 
Jablko obsahuje až 30% vlákniny. 
Regenerujú a očisťujú organizmus, 
znižujú hladinu cholesterolu a cukru v 
krvi. Sú účinné aj pri bolestiach hlavy 
a závratoch. Pomáhajú pri hnačke 
a zápche. Proti hnačke pomáhajú 
sladké jablká, pri zápche zasa kyslé, 
ktoré povzbudzujú činnosť čriev. Sú 
osvedčený prostriedok pri ťažkostiach 
s kĺbmi. Podporujú odolnosť proti cho-
robám. Jablká pôsobia ako vynikajúca 
omladzovacia kúra. Zo šupky a dužiny, 
ktoré chránia jadrovník, sa v ľudskom 
organizme uvoľňujú látky s liečivým 
i preventívnym účinkom. Odvar z 
jabloňových kvetov má upokojujúce 
účinky a zmierňuje záchvaty kašľa. Pri 
chrípke a kašli sa osvedčilo pitie šťavy 
z jabĺk. Jemne nastrúhané jablko i so 
šupkou konzumované večer viaže v 
črevách toxické látky. 

Množstvo: Viaceré výskumy po-
tvrdili, že konzumácia jed-
ného jablka ráno a večer 

regeneruje a očisťuje 
organizmus. 

Výbor ZO SZZ.
	

										

 Sociálna starostlivosť v minulosti v Kremnici
ktorých ostali už práce neschopní ľudia.

V minulosti nebolo žiadnou výnimkou, 
že po pracovných úrazoch oboch rodičov 
deti boli odkázané na žobrácku palicu. 
V dôsledku takýchto životných tragédií 
život človeka bol veľmi obmedzený. Po 
smrti oboch invalidných rodičov ostali 
deti sirotami. Ich počet musel byť značný, 
keď v roku 1412 sa v Kremnici spomína 
sirotská stolica. Táto inštitúcia sa starala 
o úplné siroty v Kremnici.

Okrem sirôt v Kremnici sa spomína 
úrad, ktorý mal na starosti siroty z Kune-
šova, Krahúľ, Piargov, Hornej a Dolnej 
Vsi, ako aj z Lúčok.

Sirotská stolica mala sedem až deväť 
členov. Jej záujmom boli opustené deti 
a najmä siroty. Na čele stolice bol sirotský 
otec. Tento sa staral, aby siroty boli dobre 
oblečené, mali zabezpečenú stravu, býva-
nie ale aj vzdelanie. V prípade nemoci sa 
postaral o lekársku starostlivosť. Sirotský 
otec veľmi dbal, aby deti mali starostlivých 
poručníkov, dobrú výchovu a vzdelanie.

Okrem tejto inštitúcie aj jednotlivé 
cechy museli sirotskej stolici vypomáhať. 
Okrem toho spoločnosť „Kasíno“ mala vo 
svojich stanovách sirotám pomáhať, ba 
sa zdá, že mali pridelený určitý počet detí, 
o ktoré sa mali starať.

Židovský svätý spolok Khevra Kadiša 
musel podporovať nielen chudobných ži-
dov, ale aj opustené židovské siroty.

Ďalej to bol spolok „Concordia“, ktorý 
občas z výťažku svojej kultúrnej činnosti 
posielal finančný obnos pre siroty.

Najviac sa o siroty staral Spolok 
kremnických žien. Tento neobišiel žiadne 
výročné sviatky, ale najmä Mikuláša a Via-
noce, aby neusporiadal pre opustené deti 
večierok.

Nesmie sa zabudnúť ani na cirkevné in-
štitúcie či už evanjelickej cirkvi a. v. alebo 
katolíckej cirkvi, ktoré pri svojich prácach 
nezabudli na opustené deti.

Sirotská stolica v Kremnici zanikla v ro-
ku 1922.     
                      Pavol Kuka

Z NAŠEJ HISTÓRIE
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Chceli by sme poďakovať všetkým účastníkom stretnutí, ktorí ochotne 
venovali svoj čas diskusiám o projekte možnej obnovy ťažby zlata v Krem-
nici - Kremnica Gold project. 

Verejné konzultácie projektu sa začali ôsmimi stretnutiami dotknutých 
skupín v Banskej Bystrici a Kremnici v októbri a pokračovali počas novem-
bra verejnými stretnutiami v 11 obciach v blízkosti ložiska Šturec. Cieľom 
stretnutí bolo predstaviť verejnosti projekt, identifikovať akékoľvek obavy 
súvisiace s projektom a zodpovedať na akékoľvek otázky v tomto štádiu 
projektu.

V tomto období pokračovali aj geologické prieskumy a  príprava en-

Koncom minulého roka prebehla séria 
diskusií s občanmi Kremnice a okolitých obcí, 
na ktorých firmy Kremnica Gold a jej mater-
ská - kanadská spoločnosť Tournigan Gold 
predstavovali svoj zámer, obnoviť ťažbu zlata 
v Kremnici. 

V prvom momente si každý z nás predstavil ťažbu, 
na akú sme boli zvyknutí z minulosti, v miere, ktorú toto 
územie unesie. Viacerí sa iste potešili, že vzniknú nové 
pracovné miesta.

Skúsme si však čísla uvádzané v popise projektu 
predstaviť.

Cieľom obidvoch firiem je vyťažiť a spracovať po-
čas 10 rokov 30 mil. ton horniny a takto získať približne 
28 t zlata a približne 222 t striebra. 

Táto ťažba má byť povrchová, známe prepadlisko 
Šturec bude otvorený a postupne zväčšovaný až do 
hĺbky 250 m pod súčasným povrchom. Hornina sa 
bude odvážať nad Lúčky, kde by mala byť skládka 
hlušiny a úpravňa.

Vyviezť toto množstvo z lomu znamená denne 
vyťažiť okolo 12 800 t materiálu.

Premenené na drobné, za deň sa presunie sme-
rom z lomu von 142 áut o nosnosti 90 t (tak to uvádzajú 
autori projektu, nám známe Tatry 138 majú nosnosť 
10-12 t), čo znamená 6 áut za hodinu, teda každých 10 
min. jedno obrovské auto.

Tieto isté autá sa budú vracať aj naspäť, preto po-
čet áut treba prenásobiť dvakrát.

Autori projektu priznávajú, že ťažba spôsobí zvýše-
nie hlučnosti a prašnosti v meste.

Aké to však bude zvýšenie?

Spoločnosť Tournigan Gold, prostredníctvom svojej dcérskej 
spoločnosti Kremnica Gold a.s., 23. decembra 2005 predložila na Mi-
nisterstve životného prostredia SR zámer, týkajúci sa návrhu obnovenia 
ťažby zlata a striebra v ložisku Šturec v Kremnici. Predložením zámeru 
sa začína proces posudzovania vplyvov na životné prostredie v zmysle 
zákona o posudzovaní vplyvov na životné prostredie.

Rozsah hodnotenia a jeho časový harmonogram stanoví Ministerstvo 
životného prostredia. Zákon o posudzovaní vplyvov na životné prostredie 
vyžaduje, aby bol zámer dostupný na pripomienkovanie verejnosti prostred-
níctvom správnych orgánov.

Zámer obsahuje charakteristiku navrhovaného rozvoja ťažby, očakávaný 
environmentálny a sociálny dopad a podporu a predbežné plány monitorova-
nia dopadu na životné prostredie a znižovania nepriaznivých dopadov.

Spoločnosť Tournigan Gold sa zaviazala pochopiť obavy miestnych 
komunít týkajúcich sa projektu a ich priority týkajúce sa rozvoja. Nad rámec 
požiadaviek legislatívy SR, začala spoločnosť v júli 2005 verejné konzultačné 
stretnutia s miestnymi komunitami / obcami a kľúčovými dotknutými skupina-
mi s cieľom proaktívne rozpoznať miestne obavy a možnosti už v počiatočnej 
fáze prípravy projektu. Do dnešnej doby zahŕňa tento proces rozhovory s viac 
než 300 dotknutými obyvateľmi, reprezentantmi environmentálnych skupín, 
podnikateľmi, zástupcami pracujúcimi v oblasti cestovného ruchu, mimovlád-
nymi organizáciami, poskytovateľmi služieb zdravotnej a sociálnej starostli-
vosti a predstaviteľmi cirkvi. Do predloženého zámeru bola takisto zahrnutá 
ich počiatočná odozva.

PREDLOŽENIE ZÁMERU PROJEKTU KREMNICA GOLD, 23. DECEMBRA 2005
Spoločnosť Tournigan bude pokračovať v aktívnej propagácii otvore-

ného, transparentného a konštruktívneho dialógu s miestnymi komunitami. 
Vyzývame obyvateľov a záujmové skupiny, aby sa aktívne zapojili do procesu 
posudzovania vplyvov na životné prostredie a poskytli svoje stanoviská a pri-
pomienky k predloženému zámeru.

Kópia Predbežnej environmentálnej správy bude dostupná na webovej 
stránke projektu.

Informácie o pozadí:
Informácie, ktoré sa vzťahujú k danému projektu budú čoskoro dostupné 

na webovej stránke projektu www.kremnica-gold.com. Ak budete mať akékoľ-
vek otázky týkajúce sa tohto projektu, kontaktujte prosím p. Zuzanu Rozenber-
govú zo spoločnosti Kremnica Gold, t.č. (421) 45 – 674 3144, alebo týkajúce 
sa konzultačného procesu, kontaktujte prosím p. Ľuboša Vrbického z CKO, 
t.č. (421) 48 - 412 38 80.

Spoločnosť Tournigan Gold je kanadská spoločnosť, ktorá sa špecializuje 
na rozvoj a fungovanie projektov ťažby zlata v Európe a rozvíja projekty na 
ťažbu zlata a iných vzácnych kovov na Slovensku a v Írsku.

Spoločnosť začala v polovici r. 2005 program monitorovania životného prost- 
redia za účelom posúdenia súčasných environmentálnych podmienok a koncom 
roka 2005 sa začal podrobný vrtný prieskum. V súčasnosti sa vypracováva Štúdia 
uskutočniteľnosti, ktorú doplní posudzovanie vplyvov na životné prostredie a ve-
rejné konzultácie, aby sa rozhodol konečný návrh projektu. Hlavným cieľom spo-
ločnosti je začať činnosť v roku 2008/2009, čo je predmetom dokončenia Štúdie 
uskutočniteľnosti a zaistenia potrebných povolení.    									Zdroj: Tlačová správa

vironmentálnych správ, ktoré sa spracovávajú s využitím zahraničných a 
domácich odborníkov.

Veľmi  si vážime všetky vaše príspevky do diskusie. Vaše oba-
vy aj odporúčania budeme tlmočiť ďalej spoločnosti Tournigan 
Gold. Spoločne identifikované otázky pomôžu pri tvorbe projektu, 
ktorý bude prezentovaný čo najskôr po jeho dopracovaní v marci 
2006.

Ďalšie podrobnosti o miestach a termínoch konaní ďalších stretnutí budú 
včas oznámené. Opäť uvítame vašu spoluprácu.

Helen Russell, Golder Associates

Niekoľko poznámok k projektu ťažby zlata v Kremnici
Vieme, že zvuk sa šíri vlnením, iné sú akustické 

pomery a vnímanie hluku na rovine a iné v údoliach. 
Kremnica sa rozkladá na mieste stretu niekoľkých dolín, 
čo funguje ako antický amfiteáter. Zvuk alebo hluk, ktorý 
vzniká na úbočí niektorej z dolín, sa odráža od náprotiv-
nej strany, čím sa znásobuje. Najmä neskoro popoludní, 
večer a v noci je tento efekt badateľný. V zámere pro-
jektu sa neuvádza, či sa bude pracovať vo viacsmennej 
prevádzke, predpokladá sa však, že pracovať sa bude 
350 dní v roku.  

Lom spôsobí zvýšenie prachu (kremičitého prachu, 
pôvodcu nám dobre známej silikózy baníkov) v oko-
lí. Prevládajúce vetry v meste sú severo-západné, 
a umiestnenie lomu je severo-západne od mesta. Dô-
sledky pre obyvateľov sú jasné.

Predchádzajúca banská činnosť spôsobila, že pod-
ložie mesta je poddolované a pripomína ementálsky syr. 
V minulosti i v súčasnosti sa prejavujú geologické poru-
chy v meste i v jeho okolí. Samotný Šturec je výsledkom 
katastrofy v 15. storočí, kedy sa prepadlo niekoľko ob-
zorov. V 19. storočí museli naši predchodcovia rozobrať 
farský kostol na námestí, časť opevnenia a niekoľko ďal-
ších stavieb pre statické poruchy spôsobené banskou 
činnosťou. V súčasnosti sme tiež svedkami statických 
porúch na domoch na Kremnických Baniach a prepadá-
vania sa terénu na hlavnom kremnickom námestí.

Nájde sa odborník - geológ, ktorý sa zaručí, že 
opakované odstrely približne 12 800 t horniny denne 
nespôsobia ďalšie zosuvy?

V tesnej blízkosti budúceho lomu je zdroj termálnej 
vody. Máme istotu, že sa navrhovanou ťažbou nezničí? 

Predkladatelia projektu nedokázali dosiaľ jedno-

značne vysvetliť, ako bude 250 m hlboká ťažobná 
jama (bude vyzerať ako obrovský oválny lievik, jeho 
dno bude ešte nižšie ako je úroveň hlavného námestia) 
po skončení prác revitalizovaná. Na otázku, či bude 
naspäť zasypaná, odpovedali, že výnos z ťažby by to 
nezaplatil. Zostane teda ako otvorená jazva?

Podľa projektu vznikne ročne 2,9 - 3 mil. t hlušiny 
(za 10 rokov 29-30 mil. t hlušiny), ktorá pôjde hneď na 
skládku. Vieme si predstaviť, aký je to objem? 

1,5 mil. t  rudy ročne by sa malo ďalej mlieť v guľo-
vých mlynoch na jemnú frakciu. Z nej by malo vzniknúť 
0,5 až 0,7 mil. t koncentrátu pre chemické spracovanie. 
Okrem neho vznikne 0,8 - 1 mil. t nepoužiteľného od-
padu v podobe jemného prachu. Ako sa s ním naloží? 
Ako sa uskladní, aby sa nerozptyľoval do ovzdušia? Za 
10 rokov ho bude celkom 8-10 mil. t.

Pre porovnanie: známa „červená“ skládka v Žiari 
nad Hronom obsahuje 9 mil. t kalu.

Zvyšná rozomletá ruda (približne 0,6 mil. t ročne) 
sa bude ďalej spracovávať. Na spracovanie zlata sa 
má použiť kyanid sodný. Je to vysoko jedovatá, zvlášť 
nebezpečná  látka, veľmi dobre rozpustná vo vode. 
0,03 mg kyanidu rozpusteného v 1 litri vody dokáže 
zabiť rybu, 50 mg kyanidu rozpusteného v 1 litri vody 
zabije dieťa.

Na získanie 1 g zlata je potrebné použiť 0,5 g kya-
nidu, na získanie 1 g striebra je potrebné použiť 1 g ky-
anidu. Keďže podľa firmy Tournigan sú v Šturci zásoby 
zlata v objeme 28 ton a zásoby striebra v objeme 222 
t, bude potrebné na jeho spracovanie použiť najmenej 
236 t kyanidu. (Toto číslo je vypočítané pre laboratórne 
pomery, v priemyselných prevádzkach sa obvykle pou-

TOURNIGAN GOLD a KREMNICA GOLD 
MOŽNÁ OBNOVA ŤAŽBY V LOŽISKU ŠTUREC  - PRIEBEH VEREJNÝCH KONZULTÁCIÍ
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S primátorom mesta  k aktuálnej téme

  OZNAM
V pribehu mesiaca januára bude zare-

gistrované občianske združenie Kremnica 
nad zlato, ktorého cieľom je: “Napomáhať 
ochrane a tvorbe životného prostredia, 
ochrane kultúrnych a historických pamia-
tok a vytváraniu podmienok pre udržanie 
a zvyšovanie kvality života.“

Informácie je možné získať na tel. 
čísle 045 / 6742 696.

Pripravuje sa stránka 
www.kremnicanadzlato.sk.  

žívajú oveľa väčšie množstvá kyanidu.)
Kyanid sa neutralizuje buď chlórom (karcinogénna 

látka, známa ako prudko účinkujúci jed používaný 
v nedávnej histórii pri vojenských operáciách), alebo 
chlórňanom sodným, ktorý je silná žieravina.

Na neutralizáciu 236	 t kyanidu bude potrebné 
použiť najmenej 14140	 t chlórňanu sodného. Toto 
množstvo veľmi nebezpečných látok bude potrebné 
dopraviť, uskladniť, bude sa s nimi manipulovať. Aj 
pri dodržiavaní všetkých ochranných opatrení existuje 
riziko, že vznikne ekologická havária.

Presviedčajú nás o tom nedávne udalosti. V Baia 
Mare v Rumunsku dlhotrvajúce dažde spôsobili prepl-
nenie odkaliska, pretrhnutie jeho hrádze a spláchnutie 
kalu obsahujúceho kyanid do riečky Samos a následne 
do Tisy. Toto spôsobilo ekologickú haváriu a doslova 
otrávenie údolia Samos a Tisy až v Maďarsku.

V Kumtare v Kirgizstane sa zasa prevrátil kamión 
dovážajúci kyanid do rieky, ktorá ústi do jazera Isyk Kul 
- zásobárne pitnej vody pre celú oblasť.

Výsledný kal (obsahujúci kyanatan sodný) sa má 
„uložiť“ na riadenom odkalisku. Vznikne približne 0,5 až 
0,7 mil. t usadeniny (počítané bez vody) ročne, ktorá 
je nerozpustná, ale spolu s vodou vytvára alkalické 
prostredie. Teda počas 10 rokov vznikne 5-7 mil. t usa-
denín obsahujúcich kyanatan sodný. Vieme si predsta-
viť, kde sa uskladnia? Je to asi 600 000 automobilov 
s nosnosťou 10 t (napr. Tatra 138). 

Kalové skládky potrebujú permanentnú službu, 
aby sa voda, ktorá do nich natečie (alebo naprší), 
neutralizovala. Takto zneutralizovaná voda obsahuje 
rozpustené soli a hoci sa narieďuje, zaťažuje vodné 
toky a životné prostredie v ich okolí. Skládka pritom 
nesmie vyschnúť, aby sa jemný kal nerozptyľoval do 
ovzdušia.

Navrhované umiestnenie kalových skládok (na 
Kremnických Baniach, pri Kunešove, nad Kopernicou, 

nad Hornou Vsou a nad Bartošovou Lehôtkou) je tak 
nešťastné, že pri prípadnej havárii by boli kaly splách-
nuté do údolí a vodných tokov ležiacich pod nimi, teda 
do kremnického a kopernického potoka a ďalej do 
Hrona.

Podľa zákona č. 17/2004 a jeho novely č.587/2004 
Zb. o poplatkoch za uloženie odpadov, sa do fondu od-
kladá 25 Sk na každú tonu kalu. Takže po 10 rokoch sa 
vytvorí fond vo výške približne 150 mil. Sk. Táto čiastka 
je smiešne nič, keď si predstavíme len súčasné ceny 
stavebných prác a služieb potrebných na prevádzko-
vanie, prípadne revitalizáciu skládok kalov.

Uvedené dôvody viedli poslancov Českej republiky 
k tomu, aby schválili zákon, ktorý zakazuje používať 
kyanidovú metódu spracovania zlata a striebra v ban-
skom priemysle v Čechách. Bola to reakcia na pokus, 
začať ťažbu zlata v Kašperských Horách. Týmto sa 
podarilo aj do budúcna zabrániť ničeniu životného 
prostredia.

„Stratégia trvaloudržateľného rozvoja mesta 
Kremnica do roku 2010 (Program hospodárskeho 
rozvoja a sociálneho rozvoja obce)“ je základným do-
kumentom, ktorým sa samospráva mesta pri výkone 
svojej činnosti stará o všestranný rozvoj svojho územia 
a o potreby svojich obyvateľov. Jeho súčasťou je táto 
vízia:

 Mesto spokojných obyvateľov a návštevníkov, 
mesto čisté, bezpečné, zdravé, ekologické, príťažlivé, 
vzdelané, kultúrne, komunikujúce, prosperujúce, dodr-
žujúce princípy trvalo udržateľného rozvoja.

Historické pamiatky siahajúce do raného stredo-
veku, členitý hornatý terén a čistá príroda, vynikajúce 
podmienky pre letné i zimné športy. To všetko sú 
silné-kladné stránky, ktoré robia  z Kremnice pôvabné 
a príťažlivé mesto.

Musíme si uvedomiť, že Slovensko je priestor, kde 
mestá a dediny sú od seba vzdialené len niekoľko 

(veľmi často menej ako 10) km. Krajina medzi nimi je 
formovaná buď poliami, pasienkami, lúkami, alebo viac 
či menej rozľahlými lesmi. Nieto tu priestoru, ktorý by 
bol neobývaný, pustý, nenavštevovaný ľuďmi.

Projekt navrhovanej ťažby by úplne zdevastoval 
mesto Kremnica i jeho okolie. Riziká chemických ha-
várií sú príliš vysoké. Toto všetko je v príkrom rozpore 
s víziou zapracovanou v strategickom rozvoji mesta 
Kremnice.  

Na internetovej stránke firmy Tournigan sú infor-
mácie o ďalších snahách tejto spoločnosti exploatovať 
(čo znamená rabovať, drancovať) Slovensko. V sú-
časnosti robia prieskumy uránových ložísk v Jahodnej  
pri Košiciach, Novoveskej Hute pri Spišskej Novej Vsi 
a tiež neďaleko Popradu vo Švábovciach a v Spišskom 
Štiavniku.

Záleží na nás, na občanoch a obyvateľoch tejto 
krajiny, či im to dovolíme.  

RNDr. Zuzana Balážová

Vzhľadom na aktuálnosť problematiky zámeru ťažby 
zlata v Kremnici a na základe šírenia rôznych  informá-
cií, sa redakčná rada rozhodla, že sa na uvedenú tému 
opýta primátora mesta Kremnica. Zaujímalo nás najmä 
to, aké je stanovisko Mesta Kremnica k celej situácii a či 
Mesto Kremnica podporí aktivity uvedenej firmy. 

Primátorovi mesta Kremnica Ing. Miroslavovi Nárož-
nému sme preto položili nasledovné otázky: 

Čo by ste nám povedali o navrhovanom projekte 
z pohľadu Mesta Kremnica? 

V Kremnici sa od roku 1982 s menšími či väčšími 
prestávkami vykonával prieskum, ktorého cieľom bolo 
zistenie zásob zlata a striebra. Prieskumy sa robili 
v dobývacom priestore Kremnica, ktorý bol určený roz-
hodnutím vtedajšieho štátneho orgánu ešte v roku 1961. 
Do tohto dobývacieho priestoru patrí takmer celé mesto 
Kremnica, ďalej Kremnické Bane, časť obce Lúčky 
a priľahlé pozemky (poľnohospodárska pôda, lúky, lesy).  
V roku 1995 bol dobývací priestor z Kremnickej banskej 
spoločnosti prevedený na firmu Kremnica GOLD, a.s. 
Banská Bystrica, ktorá v rokoch 1996 začala realizovať 
ďalší prieskum. Práce boli neskôr prerušené a začalo sa 
nich pracovať až v roku 2002 resp. 2003.

Je uvedený projekt v súlade s rozvojovými 
programami štátu, regiónu a nášho mesta? 

Prieskumné práce sa robia všade vo svete. Je to 
zisťovanie vlastných zásob nerastných surovín rudných 
i nerudných a hľadanie spôsobu ich ekonomického 
využitia. Dôležité je ale spomenúť, že musí byť zabez-
pečené zosúladenie využívania týchto neobnoviteľných 
zdrojov surovín s prírodnými podmienkami Slovenska. 
Či sú tieto podmienky splnené, kontrolujú Ministerstvo 
hospodárstva i Ministerstvo životného prostredia SR 
(ďalej len MŽP SR). 

Na základe toho, že dobývací priestor vyhlasuje štát 
máme ho zahrnutý aj v našom návrhu územného plánu, 
pretože sme povinní akceptovať všetky dokumenty 
vyššieho stupňa. Taktiež ho máme zahrnuté aj v spomí-
nanom Programe hospodárskeho a sociálneho rozvoja 
mesta Kremnica do roku 2010. To však neznamená, že 
mesto automaticky súhlasí s ťažbou rudy. Na to, aby 
sa mohla začať ťažba je treba vypracovať množstvo 

analýz, štúdií a projektov, ktoré sa potom v zmysle 
našich zákonov budú posudzovať a to za účasti širokej 
verejnosti.

Vie samospráva o možných negatívnych vply-
voch, na ktoré upozorňujú dotknuté skupiny? 

Od prvých kontaktov s potencionálnymi investor-
mi sme ich upozorňovali na problém blízkosti mesta 
k ložisku a tým spojené riziká hluku, prašnosti, otrasov, 
teda negatívneho vplyvu na kvalitu bývania obyvateľov 
mesta. Bola tu aj obava o geotermálny vrt a tým aj oba-
va o stratu termálnej vody v meste, ktorá je základom 
pre letný cestovný ruch. Taktiež sa hovorilo o probléme 
použitia technológie s využitím kyanidu pri vylúhovaní 
zlata. Stretnutia s obyvateľmi len ukázali, že sme sa na 
väčšine rizík zhodli. 

Ako chce samospráva zabrániť týmto vplyvom 
a odstrániť riziká? 

Toto je úloha pre navrhovateľa, aby riziká odstránil. 
Mesto spolu s občanmi bude sledovať ako sa tieto rizi-
ká riešia. A spolu s občanmi sa bude rozhodovať. Toto 
spolurozhodovanie môže to byť formou verejného vypo-
čutia, môže to byť formou referenda. V žiadnom prípade 
nie je v našom záujme povoliť niečo, čo by bolo proti ob-
čanom nášho mesta. Veď aj podľa Ústavy SR má každý 
právo na priaznivé životné prostredie. A tomuto sa musí 
podriadiť celý schvaľovací proces. 

Aké možnosti bude mať samospráva zasahovať 
do procesu prípravy projektu? 

V legislatíve je teraz taký paradox, že do 31. 1. 2006 
platí súčasný zákon o posudzovaní vplyvov na životné 
prostredie, ale od 1.2.2006 bude platiť v tejto oblasti 
nový zákon. Záleží teraz ako MŽP SR posúdi predlo-
žený zámer a tým aj určí či sa bude robiť posudzovanie 
podľa nového alebo ešte starého zákona. V každom 
prípade treba uviesť, že mesto tu nie je vždy ako orgán 
príslušný či povoľujúci a vtedy na úrovni mesta ako or-
gánu, ktorý sa môže k zámeru vyjadriť, sú aj občania, 
organizácie, občianske iniciatívy či občianske združenia. 
Títo všetci môžu svoje stanoviská k zámeru doručiť 
MŽP SR, teda nie Mestu Kremnica. ktoré bude svoje 

stanovisko určite dávať. Je tu samozrejme aj možnosť 
vzájomných konzultácií. Totiž hlavnou úlohou Mesta 
Kremnica  v zmysle zákona v tomto procese je úloha 
koordinátora styku s verejnosťou t. j. zabezpečovanie in-
formovania a zapojenia verejnosti v jednotlivých etapách 
procesu posudzovania.

Okrem tohto prvého kroku sa ešte dvakrát informuje 
verejnosť a to o:

- rozsahu hodnotenia, ktoré určí ministerstvo,
- správe o hodnotení a záverečné zhrnutie a nako-

niec je povinnosť pre navrhovateľa a mesto zabezpečiť 
verejné prerokovanie správy. 

Až potom ministerstvo spracuje záverečné stano-
visko a doručí ho všetkým zainteresovaným a Mesto je 
povinné ho zverejniť. V stanovisku ministerstvo uvedie 
či odporúča alebo neodporúča realizáciu navrhovanej 
činnosti.

Jednou zo zaujímavých častí zámeru je aj časť, 
ktorá sa zaoberá stavom, ktorý by nastal, ak by sa 
navrhovaná činnosť nerealizovala. Aj toto môže byť 
veľmi zaujímavá časť, ktorá nám môže dať odpoveď 
na perspektívu tejto lokality v prípade, že sa s ťažbou 
nezačne. Napr. čo so súčasným lomom, aké opatrenia 
bude treba prijať a pod.

Aký bude ďalší postup? 
V každom prípade si treba uvedomiť, že v súčasnej 

fáze nemôže samospráva nikomu zakázať aby predložil 
zámer na ministerstvo. Toto právo nemôžme nikomu 
uprieť tak isto, ako nemôžme odoprieť právo ktorému-
koľvek občanovi či inému subjektu vysloviť svoj názor. 
O všetkých krokoch, ktoré sa budú so zámerom diať, 
budeme verejnosť informovať a to aj  napr. za cenu 
mimoriadneho vydania Kremnických novín. 

lp, ml

 Pozn. redakcie: 
Vzhľadom k tomu, že schvaľovací proces 

je len v prípravnej fáze, redakcia Kremnických 
novín si vyhradzuje právo nezaoberať sa touto 
problematikou, pokiaľ nebudú známe ďalšie ofi-
ciálne stanoviská povoľujúcich orgánov.  
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NBS – Múzeum mincí a medailí v Kremnici Vás srdečne pozý-
va na kolektívnu výstavu členov Združenia medailérov Slovenska 
„Slovenská medaila 1995 – 2005“, konanú pri príležitosti 15. výro-
čia vzniku ZMS. 

Združenie medailérov Slovenska, ktoré je súčasťou Slovenskej 
výtvarnej únie, vzniklo 13. marca 1990 v Bratislave. Združuje 
predovšetkým medailérov a teoretikov výtvarného umenia, ale aj 
výtvarníkov z iných profesií (odlievači, rytci, gravéri, fotografi,…) a 
sympatizantov tohto druhu umenia. Isté obdobie sídlilo združenie 
v Kremnici, v súčasnosti je jeho sídlom Bratislava. ZMS prezen-
tuje tvorbu svojich členov doma aj v zahraničí, spolupracuje s 
kultúrnymi a inými inštitúciami s cieľom rozvíjania medailérskej 
tvorby na Slovensku. Slovenskí autori sa v rámci ZMS zúčastňujú 
mnohých domácich aj zahraničných výstav, sympózií a pod. Pra-
videlne vystavujú aj na najväčšom medzinárodnom medailérskom 
podujatí – kongrese a výstave FIDEM, organizovanom každé dva 
roky vždy v inej krajine (ostatný ročník v roku 2004 v portugalskom 
Seixale). 

V súčasnosti má združenie do 60 členov. Návštevníci výstavy 
uvidia diela 33 medailérov – príslušníkov tak staršej, ako aj naj-
mladšej medailérskej generácie. Medzi vystavujúcimi autormi ne-
chýbajú ani kremnickí výtvarníci. Výstava potrvá do 17. februára. 

NBS – MMM

SLOVENSKÁ MEDAILA 
V NBS – MÚZEU MINCÍ A MEDAILÍ 

Chcem poďakovať Mestu Kremnica, ktoré v polovici novem-
bra 2005 vykonalo preventívnu protipožiarnu kontrolu podnika-
teľských objektov a predajní v meste. Je to veľmi pozitívne pre 
ochranu a bezpečnosť pre našich zákazníkov, zamestnancov 
ako aj pre nás podnikateľov. Na druhej strane sa nedá nevšim-
núť, že základnou protipožiarnou povinnosťou Mesta Kremnica 
je zabezpečiť prístup ulicami mesta pre požiarne autá. Do cen-
tra mesta na pešiu zónu je však vstup hasičských aút nemožný. 
Z juhu je výstavba pešej zóny, zo severu sú betónové kvetináče 
a zaparkované autá a od Jednoty sú tiež betónové kvetináče 
a pred nimi parkovacie plochy so zaparkovanými autami. A tak 
sa mi zdá, ako keby si z práce a úsilia jedných robili druhí sran-
du, alebo je to Kocúrkovo?!

                                    Štefan Drozd

  GRAMATICKÉ OKIENKO 
Hovoríme a píšeme vždy gramaticky správne? Odpoveď na túto 

otázku možno dostanete aj v našej novej rubrike, v ktorej Vám pri-
blížime chyby, akých sa často dopúšťame. 

Môžeme zahájiť poradu?
V Krátkom slovníku slovenského jazyka sa pri slove zahájiť 

uvádza, že je to zastarané slovo, ktoré má význam zahradiť, zata-
rasiť, teda nedovoliť prístup niekam  (napr. zahájiť cestu, lúku). Ne-
správne sa však používa v spojeniach zahájiť poradu, rokovanie, 
disciplinárne konanie, stavbu, výstavu, školský rok atď. Napriek 
častým upozorneniam jazykovedcov, že ide o spojenia nespisovné, 
stále sa tieto chronické jazykové chyby vyskytujú. Sloveso zahájiť/
zahajovať vo význame „začať/začínať, otvoriť/otvárať“ vzniklo me-
chanickým prevzatím českého výrazu zahájit/zahajovat. 

Spisovnej norme slovenského jazyka zodpovedajú spojenia 
začať, otvoriť poradu, rokovanie,  školský rok, začať disciplinárne 
konanie, stavbu, otvoriť olympijské hry, výstavu.

Zdroj : www.culture.gov.sk

Vážení čitatelia,
ďakujeme Vám za priazeň v roku 2005, za Vaše príspevky, 

pripomienky i podnetné návrhy, ktoré pomáhajú pri tvorbe 
Kremnických novín. Prílohou januárového čísla je farebný 
kalendár pre rok 2006 s vyznačením najvýznamnejších 
kultúrnych a športových podujatí v našom meste a okolí.

Kalendár je našim poďakovaním a zároveň pozvánkou na 
všetky spomínané ale i ostatné podujatia tohto roka.

Redakcia KN

Poďakovanie za protipožiarnu kontrolu

INFORMAČNÉ  CENTRUM
Zamestnankyne Informačného centra želajú všetkým či-

tateľom Kremnických novín úspešný rok 2006, plný pokoja 
a splnených želaní. 

Január je obdobím, kedy štartuje predaj zájazdov na 
sezónu 2006. My ako cestovná agentúra Vám sprostred-
kúvame zájazdy do najrôznejších destináciií, za ceny 
uvedené v katalógoch jednotlivých cestovných kancelárií, 
bez dodatočných poplatkov a v úvode roka dokonca aj so 
zaujímavými zľavami. Tešíme sa teda na Vašu návštevu 
a do nového roku prajeme Vám aj sebe plodnú spoluprá-
cu.

                                                                                     IC

Kalendár 2006
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Narodil sa 7. januára 1921 
v Rakove. Štúdium histórie skon-
čil na FFUH v Bratislave v roku 
1946 a postgraduálne na Ecole 
des Chartres v Paríži v rokoch 
1947-1948. Až do roku 1950 bol 
vedeckým pracovníkom Historic-
kého ústavu SAV v Bratislave. Do 
Kremnice prišiel ako (prvá tajnič-
ka) v roku 1951 a pôsobil tu až do 
konca roku 1961.

Dr. Lamoš sa (druhá tajnička) 
staršieho feudalizmu, prevažne 
problematike dejín mesta Krem-
nice. Výsledkom jeho činnosti je 
viacero knižných prác, odborných 
štúdií i populárno-náučných člán-
kov. Zameral sa aj na skúmanie 

používania červeného vosku 
pri spečaťovaní v kremnickej 
mestskej kancelárii v stredoveku. 
V roku 1948 vyšla tlačou jeho di-
zertačná práca Sídelný zemepis 
mesta Kremnice. Súčasne vyšli 
aj kratšie príspevky s tematikou 
začiatkov mesta, ako aj Bibli-
ografia k sídelnému zemepisu 
mesta Kremnica. Začiatkom päť-
desiatych rokov sa stal jedným 
z hlavných iniciátorov komplex-
ných výskumov v archívoch na 
Slovensku. V oblasti archívnictva 
je priekopnícka jeho práca Bibli-
ografia k archívom na Slovensku, 
ktorej rukopis je uložený v archíve 
v Kremnici.

Po príchode do Kremnice po-
kračoval v diele P. Križku a M. Ma-
tunáka. Už v roku 1957 vydal tla-
čou Sprievodcu po archíve mesta 
Kremnice. V rámci historického 
výskumu upresnil a usporiadal 
fondy mestského archívu, zosta-
vil lístkový katalóg stredovekého 
listinného materiálu. Zaslúžil sa 
o budovanie novovznikajúceho 
okresného archívu, ktorého sa 
v roku 1954 stal prvým riaditeľom. 

Dr. Lamoš sa okrem svojej 
vedeckej práce aktívne zúčast-
ňoval aj na kultúrnom, osvetovom 
a športovom živote mesta. Bol hu-
dobníkom, lyžiarom a výborným 
tenistom.

Bohatá bola aj jeho prednáško-
vá činnosť, v ktorej sa zameriaval 
hlavne na problematiku dejín 
mesta Kremnice, jej stavebných, 
umeleckých a historických pamia-
tok. K jeho ďalším významným 
prácam patrí jeho Topografia 
mesta Kremnice ako aj Slováci 
v stredovekej Kremnici.

V rukopise zostala jeho kandi-
dátska dizertačná práca Genéza 
slobodného banského mesta 
Kremnice. Skôr ako ju stihol upra-
viť a zadať do tlače 26. decembra 
1965 skonal. Práca vyšla vďaka 
jeho priateľom a ďalším nadšen-
com v roku 1969.

PhDr. Teodor Lamoš, CSc. zo-
mrel uprostred rozmachu svojich 
tvorivých síl pomerne mladý – 44 
– ročný. Môžeme ho zaradiť k naj-
významnejším predstaviteľom po-
vojnovej histórie historickej vedy 
a archívnictva na Slovensku. A ur-
čite patrí medzi najvýznamnejšie 
osobnosti nášho mesta. 

Spracoval: mina

Správne znenie tajničky z de-
cembrového čísla KN je: 1.tajnička 
„Boh obdaril zimu“, 2 tajnička“ „De-
cember zaleje“. Spomedzi úspešných 
lúštiteľov sme vyžrebovali pani Zuzanu 
Šimkovú. 

Správne znenie tajničky z 
vianočného čísla KN je: 1.tajnička 
„Čitateľom“, 2 tajnička“ „Našich novín“. 
Spomedzi úspešných lúštiteľov sme 
vyžrebovali pani Martu Golhovú. 

Vylúštenie tajničky nám zašlite na 
pohľadnicovom formáte papiera s na-
lepeným kupónom na adresu: 

Mestský úrad,  Štefánikovo nám.  
1/1, 967 01 Kremnica s označením 
„KRÍŽOVKA“ do 16.1. 2006, alebo 
vhoďte do jednej  zo schránok vo vesti-
bule Mestského úradu v Kremnici.

KUPÓN
1/2006

Kremnica, mesto s bohatou his-
torickou i kultúrnou tradíciou sa sta-
lo rodiskom, hostiteľom i domovom 
viacerých významných osobností, 
svojím významom presahujúcim 
rámec našej vlasti. Pri pohľade do 
kultúrnej histórie mesta sa stretá-
vame s osobnosťami pôsobiacimi 
azda v každej sfére kultúrneho 
života, či už ide o oblasť literatúry, 
hudby, histórie alebo výtvarného 
umenia. Všetci sa však podieľali 
na jednom spoločnom diele – na 
pozdvihnutí kultúrnej úrovne svojej 
vlasti a národa. A v Kremnici zane-
chali hlbokú stopu. Preto si ich bu-
deme, pri ich výročiach narodenia 
či úmrtia, pripomínať.

ŽILI TU A TVORILI PhDr.  Teodor Lamoš, CSc.
85. výročie narodenia

FFF
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Pokroku bránia minimálne tri veci. Tma, nízke vzdelanie a malý vše-
obecný rozhľad. Tmu už dávno pokoril Edison, aj keď ešte niektorí stále 
„šetria“ a (ne)čítajú pri slabých žiarovkách. Vzdelanie máme takmer všetci, 
ale pozor – maturita už nestačí, stredovek sa posunul do minulého storo-
čia a väčšinu z nás zachytil ešte pri zelenom stole. Malý rozhľad za nás 
zatiaľ vyriešil Bill Gates, my však cez jeho „windows“ nedovidíme ďaleko, 
všeobecný výhľad nám zakrývajú hory. Viac svetla i možnosti vzdelávania 
priniesla celosvetová informačná sieť zvaná aj internet, ale keď sa pozrie-
me na štatistiky Slovenska (denne ho používa ani nie 20% obyvateľstva), 
veľký pokrok sa u nás nerysuje. To, že rozdiely vo videní, vzdelaní a roz-
hľade prinášajú rozdiely v (často konfliktných) riešeniach každodenných 
vecí, vidíme aj cez „okná televízie“ v správach z ešte zaostalejšieho sveta. 
Náš problém je ale inde: myslíme si, keď už máme doma tú veľkú farebnú 
obrazovku a ovládač, že sme tam „boli, uvideli a zvíťazili“. A pritom sme iba 
sedeli „za pecou“, „čumeli na pixely“, prepínali a nakoniec zaspali. 

Súčasné zápecníctvo má teda rôzne – „civilizované“ podoby. Televízor 
má už každý, aj ten čo neplatí koncesionárske poplatky. Niektorí však majú 
iba tri alebo štyri programy, zväčša čisto slovenské, čo je teda dosť úzky 
obzor, veľmi obmedzená štrbinka, cez ktorú nám kartel televíznych riadi-
teľov gumuje aj tú našu „stredovekú“ maturitu. Tí, ktorí investovali aspoň 
do českých staníc povedia, že oproti tým slovenským „ k vidění, vědení 
a umění (t.j. rozhledu) je tam mnohem více“. A tí čo sledujú zahraničné, 
najmä vzdelávacie kanály, nemusia už síce chodiť po kanáloch a hanbiť sa 
(...nevidel som, nevedel som, neviem o čo ide...), ale stále sú len doma.

Dnešné „moderné“ zápecníctvo má teda vysoko sofistikované podoby. 
Za pecou, teda „za PC“ môžu sedieť aj relatívne pokrokoví ľudia. Sú síce 
schopní „preklikať“ sa a „prebrúsiť“ celý svet, ale neschopní pohnúť sa zo 
svojej spálne, kde zväčša majú svoj „príPeCok“ zabudovaný. Lepší sú tí s 
„notbookom“, pokiaľ však s ním len „pendlujú“ medzi prácou a domovom, 
obzor si veľmi nerozšíria. „Najlepšie“ sú na tom tzv. workoholici, ktorí strá-
via za svojim špičkovým prístrojom celé dni i noci. Tí cez svoje dioptrie 
vidia a vedia veľmi veľa, ale zväčša sú úzko špecializovaní, čiže tiež mno-
hokrát nerozhľadení. 

Čo teda robiť (okrem čítania), aby sme mali dobrý všeobecný roz-
hľad...? Stačí vyliezť na niektorý z našich končiarov? Aj to je dobrý nápad, 
ale veľa vidieť, veľa vedieť – znamená najmä veľa cestovať. Nestačí len do 
práce, na hory a na chaty, kde ponorkový „bytový prípecok“ vymeníme za 
„chalupový“. Ani návšteva veľkého mesta raz či dvakrát do roka nezaruču-
je vyššie IQ. Dokonca ani dovolenka na morskej pláži ešte neznamená, 
že držíme krok so svetom. Treba radikálne vymeniť stereotypy a vyraziť 
do sveta! Často a vždy inam. Ako sa len dá a možnosti dovolia. Jeden 
poznávací výlet v zahraničí dá viac ako celý rok za „telekrbom“. Dva za 
rok, to je už nová maturita a za pár rokov „behania“ je z toho hotová „Vy-
soká škola svetová“. Stačí len pozerať, počúvať a porovnávať. A to dobré 
prevziať do svojho života. Potom sa všetky veci budú javiť inak, prídeme 
na nové riešenia a budeme bohatší o nové rozmery (i rozmary). Opýtajte 
sa tých, čo už dlhšie študujú či pracujú v zahraničí alebo precestovali kus 
života...ako to vidia? 

Tak kedy začneme? Na Nový rok, na Tri krále alebo až na Hromnice...? 
Pokroku je vo svete stále „více“...

Jano Fakla

																			
LIST  PRIMÁTOROVI  A  POSLANCOM  MsZ

Vážený pán primátor, vážené mestské zastupiteľstvo

Dovoľte nám, aby sme Vám touto cestou priblížili momen-
tálnu situáciu a naše návrhy na ďalšie riešenie situácie,  ktorá 
sa týka budovy bývalého olejového hospodárstva na ulici J. 
Horvátha 908.

Približne pred 3 rokmi naše OZ Divadlo 		
získalo na základe žiadosti od mesta Kremnica budovu bývalé-
ho olejového hospodárstva. V našej žiadosti sme uvádzali náš 
cieľ a zámer, ktorý vychádza  z našej činnosti a oblasti, v ktorej 
pôsobíme. Veríme, že naša činnosť je verejne známa a preto 
o nej netreba v tomto liste písať. Od mesta a občanov sme do-
stali dôveru, ktorú sme boli odhodlaní nesklamať a splniť všetky 
záväzky, ku ktorým sme sa zaviazali. 

V septembri 2002, keď sme sa stali majiteľmi spomínanej 
budovy, bola situácia na Slovensku, čo sa týka  OZ a ich žia-
dostí o finančné granty naviazané priamo či nepriamo na EÚ 
paradoxne úplne iná ako dnes. Keď sme sa rozhodovali, či vstú-
piť a začať tak finančne a organizačne náročný projekt akým 
je vybudovanie multifunkčného priestoru, naša prvá otázka 
bola akým spôsobom budeme tento projekt financovať. Začali 
sme preto spolupracovať a oslovovať organizácie a agentúry, 
ktoré sa zaoberali získavaním finančných prostriedkov z EÚ 
a zo štátnych zdrojov. V tom čase nám všetky tieto spomínané 
inštitúcie  potvrdzovali to, že ak splníme všetky stanovené pod-
mienky nemal by byť problém s našimi žiadosťami na finančnú 
podporu. Aj preto sme sa rozhodli, že žiadosť na mesto Kremni-
ca podáme a budeme sa uchádzať o spomínanú budovu. A tak 
sa začal nekonečný kolobeh vybavovania všetkých potrebných 
podkladov a potvrdení potrebných na ďalšie kroky. Toto obdobie 
trvalo približne 2 roky. Za ten čas sa podarilo v budove a jej okolí 
urobiť pár menších úprav a dokonca aj uskutočniť niekoľko di-
vadelných a hudobných predstavení. Po dvoch rokoch sa mohlo 
začať pracovať na architektonickom a stavebnom pláne. Aj keď 
to tak nevyzerá, ale doteraz naše OZ Divadlo   pre-
investovalo v súvislosti s touto budovou viac ako 400 000 Sk. 
Zlom v celej situácii nastal pár mesiacov po vstupe Slovenska 
do EÚ a my sme sa dostali k materiálom a informáciám, ktoré 
hovoria o tom, že priorita štátu a EÚ na nasledovné obdobia je 
v inom rámci, do ktorého my nezapadáme. 

A preto Vám touto cestou  oznamujeme, že nie je v našich  
vlastných silách a finančných prostriedkoch naplniť náš zámer 
s touto budovou. 

Dávame ju preto k opätovnému spravovaniu mestu Kremni-
ca. 

Radi by sme však aj naďalej s mestom spolupracovali a po-
núkli v rámci možností  naše materiálne, finančné či osobné 
prostriedky a skúsenosti a tak prispeli  k tomu, aby sa Kremnica 
aj naďalej kultúrne rozvíjala. 

Veríme, že aj po situácii, ktorá nastala s budovou bývalého 
olejového hospodárstva, sa naše vzťahy a spolupráca nezme-
nia, a že naše slová pochopíte ako úprimné bez akýchkoľvek 
bočných zámerov.

						 Peter Luptovský, predseda OZ a umelecký vedúci divadla

Polročné prázdniny
Ministerstvo školstva SR vo svojich 

pedagogicko - organizačných pokynoch  
na školský rok 2005/2006 určilo polročné 
prázdniny, ktoré sú jeden deň, 3. februára 
2006 (piatok). Vyučovanie sa začína 6. 
februára 2006 (pondelok).

Spoločný obecný školský úrad 

O všeobecnom rozhľade, 
alebo vysoká škola svetová

Fejtón
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Bežecký úsek Slovenského lyžiarskeho zväzu vydal ter-
mínový kalendár na zimnú sezónu 2005-2006. Vyberáme z 
neho podujatia, ktoré sa uskutočnili a uskutočnia na našej 
Skalke v roku 2006 a ktoré usporiada Mestský klub lyžiarov 
Kremnica:
										
11. február 									
Malá Biela stopa starších a mladších žiakov a žiačok, starších a 
mladších dorastencov a dorasteniek, individuálne behy klasickou 
technikou (mladšie žiactvo) a voľnou technikou  (staršie žiactvo 
a dorast) s  hromadným štartom, beh priamych účastníkov SNP 
voľnou technikou s hromadným štartom

12. február  								
33. ročník Bielej stopy, individuálne behy mužov, juniorov, žien a ju-
nioriek voľnou technikou na 48 km, mužov, juniorov, žien, junioriek, 
starších dorastencov a dorasteniek  voľnou technikou na 25 km s 
hromadným štartom, usporiadateľ TJ Biela stopa Kremnica

25. február										
2. časť Majstrovstiev Slovenska starších a mladších žiakov a žia-
čok - Rossignol cup, individuálne behy klasickou (mladšie žiactvo) 
a voľnou technikou (staršie žiactvo) s intervalovým  štartom

26. február										
2. časť Majstrovstiev Slovenska starších a mladších žiakov a žia-
čok - Rossignol cup, štafetové behy dvojčlenných družstiev klasic-
kou technikou s hromadným štartom

11. marec 											
2. časť Majstrovstiev Slovenska mužov, žien, juniorov, junioriek, 
starších a mladších dorastencov a dorasteniek, individuálne behy 
klasickou + voľnou technikou s hromadným štartom - pursuit (skiat-
lon, stíhacie preteky)

17. - 19. marec					
Bezroukov memoriál - medzinárodné preteky FIS (Medzinárodnej 
lyžiarskej federácie) mužov, žien, juniorov  a junioriek.  
	 	 																																																						                (jm)

Z termínového 
bežecko - lyžiarskeho kalendára 

Na Skalke pri Kremnici sa v dňoch 11. a 12. februára 
2006 uskutoční už 33. ročník masového vytrvalostného 
behu na lyžiach BIELA STOPA® . Pre svoju náročnosť je 
označovaný aj ako „Everest medzi diaľkovými behmi“. 
Hlavné preteky – na 48 km sú zaradené do systému 
najatraktívnejších diaľkových behov v Európe – EURO-
LOPPET. V druhú februárovú nedeľu sa pre mužov i ženy 
všetkých vekových kategórií uskutočnia preteky aj na 25 
km – voľnou technikou. V sobotu „prebehne“ aj súťaž žia-
kov a dorastencov a tiež Beh priamych účastníkov odboja 
pod pôvodným názvom BIELA STOPA SNP. Slávnostné 
otvorenie bude na Štefánikovom námestí v Kremnici 
v sobotu podvečer o 17:00 hod. V Kremnických vrchoch 
doteraz napadlo viac ako 1,5 m snehu a záveje na hrebeni 
dosahujú výšku až 2 metre. Pod váhou ťažkého snehu sú 
polámané mnohé stromy. Horská služba a turisti z Kremni-
ce sa snažia túto kalamitu odstrániť, aby už v krátkej dobe 
mohli byť upravené trate a športovci mohli opäť trénovať 
na tradičné preteky. Na kremnických bežeckých tratiach 
ešte stále platí krédo: Nie je dôležité vyhrať, ale zvíťaziť 
sám nad sebou! 

Viac informácií a prihlášky: 
www.bielastopakremnica.sk, 
e-mail: bskremnica@stonline.sk		
TEL./FAX.: +421 45 6742 850, MOBIL.: +421 908 602 

218    
Zdroj: TJ Biela stopa Kremnica 

BIELA STOPA 2006

q Pre veľký záujem organizujeme 21.1.2006 (sobota), znovu celo-
denný zájazd do Aquaparku Liptovský Mikuláš. Záujemci i z radov 
rodičov, hláste sa už teraz.
q Počas jarných prázdnin 4.-12.3.2006 pripravujeme znovu lyžo-
vačku v Alpách – Präbichl. Prihlásiť sa môžete už teraz!!!
q Karneval na ľade (termín bude upresnený)
q Slalom o Pohár zástupcu primátora sa uskutoční v sobobtu 
4.2.2006 na Skalke.
q 11.2.2006 organizujeme spolu s mestom Kremnica, TJ Biela stopa 
a skupinou nadšencov snowboard show na Štefánikovom námestí.
q V januári začína mestská basketbalová liga.
q Zimný päťboj (termín bude upresnený)

CVČ Cvrček informuje

V roku 2006 prajeme všetkým deťom
 a priaznivcom CVČ Cvrček

zdravie, šťastie a lásku.
                                           Kremnickí Cvrčkovia
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	 Kremnice majú za sebou prvú polovicu majs-
trovských súťaží v ročníku 2005/06. A-čko sa drží 

príslovia :“môj dom, môj 
hrad“. Keď doma získa-
lo šesť víťazstiev a jednu 
remízu. Horšie je to už s 
účinkovaním u súperov, kde 
sa im nepodarilo bodovať. V 
celkovom súčte to zname-
ná, že sa pohybuje v strede 
tabuľky kvalitnej súťaže. 
Čo je v neporovnatelne 
skromnejších ekonomických 

podmienkach, ako u družstiev zo silnými sponzormi, pekný 
výsledok.

Za družstvo v dvojhrách bodovali: Pavolka Vladimír 25 
bodov, Kotvan Miroslav 22b., Petrík Jozef 21b.,Schmidt Mi-
lan 20b, Sekaj Alexander 6b., Roško Vladimír 6b..

O úspešnom nasledovaní tradície tohto športu v našom 
meste svedčí aj postavenie a hra družstiev pôsobiacich 
v regionálnej I.triede. Kremnica“C“ hrajúca v Dolnej Vsi - 
2.miesto, Kremnica“B“- 4.miesto. Prísľubom do budúcnosti 
sú žiaci, ktorí sa úspešne pripravujú  v športovom krúžku pri 
ZŠ na Ul. P. Križku, pod vedením A. Sekaja.

7.dvojkolo III.ligy 17.12

TJ Kremnica : ŠKST Banská Štiavnica    9 : 9
Za domácich: Schmidt Milan 3,5      Kotvan Miroslav 2,5
                       Petrík Jozef 2            Sekaj Alexander 1

TJ Kremnica : KTK Krupina „C“     14 : 4
Za domácich: Schmidt Milan 4,5      Kotvan Miroslav 3,5
                       Petrík Jozef 3,5         Sekaj Alexander 2,5
										

TABUĽKA  III. LIGA   KSTZ   BANSKÁ  BYSTRICA    
súťažný  ročník  2005/2006   

- po polovici súťaže                                                                  							
																																																																																					

1   STK Lučenec       15    14    1    0     192 : 78   44
2     Magnezit Revúca                     15    13    0    2     200 : 70        41  
3     ŽP Šport Podbrezová „B“      15    12    2    1     172 : 98     41
4     MŠK Žiar nad Hronom          15    11    1    3     175 : 95     38      
5     Cobra Car Sec. Banská B.      15    8     2    5     153 : 117    33   
6     Lokom. Banská Bystrica          15    7     3    5     168 : 102    32     
7     STK Cinobaňa Kalinovo        15    4     6    5     132 : 138    29     
8     STK Tisovec                         15    6     1    8     147 : 123    28     
9     ŠKST Vepor Ľubietová      15    4     5    6     127 : 143    28     
10  ŠKST Veľký Krtíš                    15    5     3    7     116 : 154    28                  
11  TJ Kremnica                         15    6     1 8     116 : 154    28                    
12   Stavbár Banská Bystrica        15    4     4    7     122 : 148    27        
13  ŠKST Banská Štiavnica       15    2     4    9     98   : 172    23                      
14  MŠK STO Brezno                15    3     0    12    84   : 186    21     
15  Mladosť Relax Rim. Sob. „B“  15    2     1    12    90   : 180    20          
16   KTK Krupina „C“                 15    1     2    12    68   : 202    19   

Jozef Petrik
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DRUŽSTVÁ STOLNÝCH TENISTOV
Program domácich zápasov 

družstva Kremnice
   účastníka III.ligy pre druhú polovicu súťaže. Srdečne 
týmto pozývame priaznivcov stolného tenisu, aby prišli 
povzbudiť naše družstvo do miestnej telocvične v boji o 
udržanie sa v súťaži.

4.2.2006  10:00    TJ Kremnica : STK Lučenec
                  15:00       TJ Kremnica : ŠKST Veľký Krtíš

4.3.2006    10:00   TJ Kremnica : Cobra Car Banská Bystrica
                 15:00       TJ Kremnica : Lokomotíva Banská Bystrica

18.3.2006   10:00       TJ Kremnica : MŠK STO Brezno
                 15:00       TJ Kremnica : ŽP Šport Podbrezová

I.trieda okresov 
Žiar nad Hronom, B.Štiavnica, Žarnovica

8.kolo
Kremnica B : Žarnovica B  9 : 9
    Za domácich:  Tesák 4,5
                        Čech 2,5
                        Lukáč 1
                        Pavolka ml. 1
Kremnica C/Dolná Ves : Žiar B  12 : 6
    Za domácich :  Roško 4,5
                         Petrík 4,5
                         Debnár 2,5
                         Majer st. 0,5
9.kolo
Žarnovica A :Kremnica B  15 : 3
  Za Kremnicu:  Čech 2
                       Priebera 1
Kremnica C/Dolná Ves : Žarnovica B  14 : 4 
    Za domácich:   Petrík 4,5
                       Roško 4,5
                       Debnár 3,5
                       Majer Ján st. 0,5
                       Majer Ján ml. 1

Tabuľka po polovici súťaže:

1. Žarnovica A                     8     7     1    0      95:49        23
2. Kremnica C/Dolná Ves     9     6     0     3      93:68        21
3. Orovnica                         9     5     2     2      82:80        21
4. Kremnica B                     9     5     1     3      88:74        20
5. Brehy A                          9     3     3     3      86:78        18
6.  Hr. Dúbrava                    8     3     3    2      78:66        17
7. Žiar B                             8     3     1     4      77:67        15
8. Žarnovica B                     8     2     3     3      64:70        15
9. B.Štiavnica                     8     2      0     6     60:84         12
10. Vyhne A                       8     0      0     8     34:110         8

Jozef Petrík
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	 	 	 Hľadáme  žijúcich potomkov Antala Laczko a Anny Marie 
Gayer Laczko zosobášených v r. 1873, obyvatelia Bartošovej 
Lehôtky, rodičia 12 detí.

Antal Laczko -  1849 – 1918
Anna Maria Gayer -  1854 – 1916

Kontakt: č. t.  043/4281387,  0908130179

Jubileá 

70 rokov
Emília Štefanovičová

Miroslav Mešťan
Ján Tadian

Marian Daubner
Ján Babic

75 rokov
Darina Bacharová

80 rokov
Mikuláš Šalát

Margita Dragúňová

85 rokov
Magda Šalátová

Narodené deti
Juraj Beňo

Lívia Václavíková
Saskia Gáfriková

Pavol Kyseľ
     Rodičom srdečne blahoželáme

Z o m r e l i
Anna Žabková, Anna Krausová
Ivan Nemečkay, Etela Hašková

Ján Becler, Pavel Bielik
Rozália Mazúrová, Božena Jošková

     Česť ich pamiatke 

Manželstvo uzavreli
Jozef Žňava – Blanka Balážová

Milan Schwarz – Milena Bajnoková

Veľa šťastia, lásky a porozumenia 
    na spoločnej ceste životom

november - december 2005      91. narodeniny oslávili v decembri pani 
Mária Tvrdoňová a pani Anna Badinská.

Krásneho veku 95 rokov 
sa v dobrom zdraví dožila  
pani Mária Cimermanová, 

najstaršia obyvateľka 
Domova dôchodcov a sociálnych služieb 

v Kremnici.

Jubilantom všetko najlepšie, 
veľa slnečných dní 
v jeseni ich života 

Spomienka
Motto:
Kto žije v pamäti svojich milých nie je 
mŕtvy, je iba vzdialený.
Mŕtvy je iba ten, kto zostáva zabudnutý.

Dňa 6. decembra 2005 uplynulo už 15 
rokov čo nás navždy náhle opustil náš  
drahý 

                               Ľudovít Holos
vo veku 68 rokov. Nepoznal si už ani posledného vnúčika, 
ani ďalšie 3 pravnúčatká.
Zostávaš však v našich srdciach.

                            S láskou spomínajú manželka,
                            synovia a dcéry i celá veľká rodina.

Láska nás naučí

Jesenné slniečko
svietilo nádherne,
pohládzalo líčka

tej krásnej dievčine.
Čakala milého,

ktorý za ňou kričal,
vrúcne sa objali,
jeden druhému
do očí hľadeli.

Sľúbili si lásku,
pokiaľ budú živí,
oni ešte ale vôbec 

netušili,
že láska má

svoje zákony.
Ona nás naučí

plakať aj sa smiať.
Láska nás naučí

trpieť aj odpúšťať.

                   J. Zobeková					Ďakujeme všetkým priateľom a známym, ktorí sa snažili zmierniť 
náš žiaľ, keď na poslednej ceste odprevadili nášho milovaného man-
žela, otca, starého otca

                                       Ivana Nemečkaya.
    Ďakujeme za prejavy sústrasti a kvetinové dary.

                                                  Rodina Nemečkayová, Heribanová

Poďakovanie

Pozdravy od Vás

Redakcii a redaktorom 
KN v novom roku pra-
jem zdravie, úspechy  
a šťastie.
Pavol Kuka, Kováčová

qqq
Veľa zdravia, šťastia 
a úsepchov v novom 
roku prajú rodiny

Harsanyiová
Vričanová
Bosáková
Vozárová

Tatranová
z Novák

Redakcia KN za blaho-
želania srdečne ďakuje



Rubrika Mestská polícia infor-
muje patrí podľa viacerých obča-
nov k tým obľúbenejším, najmä 
preto, že na niektorých príbehoch 
opisujúcich situácie z prostredia 
Mestskej polície sa dá schuti za-
smiať.  Tu sú niektoré z nich, z ro-
kov 2000 až 2002. V budúcom čísle 

vám ponúkneme ďalšie zaujímavé „príbehy“.

Splašený kôň, jún 2000
22. 5. o 9.15 hod. bolo hliadke počas ob-

chôdzky nahlásené, že na Zámockom námestí 
sa pohybuje splašený kôň. Hliadka dané ozná-
menie okamžite preverila a na mieste našla 
koňa, ktorý splašene uteká po Zámockom 
námestí. Hliadka koňa odchytila, ukľudnila a pri-
viazala k stĺpu. Šetrením hliadka zistila majiteľa. 
Jednalo sa o Františka Š., ktorý potvrdil, že sa 
mu kôň splašil a ušiel z lesa.

Odňaté jablká, september 2000
Dňa 18. augusta o 16.10 hod. bolo telefonic-

ky nahlásené z internátu na Ul. ČSA, že v areáli 
internátu sa nachádzajú chlapci a oberajú jabl-
ká. Hliadka na mieste zaistila 4 chlapcov. Šet-
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MESTSKÁ POLÍCIA - TO NAJLEPŠIE Z MINULÝCH ROKOV 
rením zistila, že sa jedná o Tomáša V. zo ZH, 
Miroslava V. zo ZH, Pavla Š. zo ZH a Ladislava 
Š. zo ZH. Menovaní boli dôrazne napomenutí, 
vyvedení z objektu a jablká im boli odňaté. Vec 
bola vyriešená v blokovom konaní.

Skrývajúci sa podozrivý, august 2001
Dňa 5. 7. o 8.45 hod. bol hliadkou mestskej 

polície spozorovaný Marek B., ako sa pred ňou 
skrýva. Na základe žiadosti OOPZ v Kremnici 
o zadržanie a predvedenie menovaného, z dô-
vodu  nenastúpenia výkonu trestu odňatia slo-
body, bol menovaný hliadkou mestskej polície 
zadržaný a predvedený na OOPZ v Kremnici.

Mačka vo vreci, december 2001
20. 10. o 16.00 hod. bolo telefonicky nahlá-

sené, že na Ul. J. Horvátha sa nachádza mačka, 
ktorá sa chová zvláštne. Hliadka po príchode na 
miesto zistila, že mačka je apatická a neodchádza 
z miesta. Hliadka mačku usmrtila a naložila do 
vreca. O danej skutočnosti bola upovedomená 
Regionálna veterinárna správa v Žiari nad Hro-
nom. O 13.00 hod. sa dostavil zamestnanec ve-
terinárnej správy a prevzal si mačku. Dňa 24. 10. 
RVS potvrdila negatívny výsledok na besnotu.

So psom radšej bez bicykla alebo na 
bicykli radšej bez psa, jún 2002

Dňa 16. 5. vo večerných hodinách bolo na 
útvar MsP oznámené, že na Ul. ČSA havaroval 
muž na bicykli a ostal tam ležať. Hliadka MsP po 
príchode na uvedené miesto zistila, že sa jedná 
o Mariána U., ktorý išiel na bicykli smerom do 
mesta aj so svojim psom. Pretože sa psovi zda-
lo nespravodlivé, že jeho majiteľ sa vezie a on 
musí ísť po vlastných, rozhodol sa počas jazdy 
naskočiť na predné koleso. Zlým prekvapením 
preňho aj pre jeho majiteľa bolo, že namiesto 
toho, aby sa viezli spolu, sa ocitli na zemi vedľa 
cesty. Pes z toho všetkého dostal šok, čo sa 
prejavilo tým, že sa niekoľko minút po príchode 
hliadky ešte krútil okolo svojej osi. Z toho šoku 
ho úderom nohy prebral až jeho majiteľ. Pes 
sa prestal krútiť a obaja aj so svojím majiteľom, 
teraz už po vlastných, sa odobrali domov. Na-
šťastie sa pri tejto udalosti ani jednému z nich 
nič vážne nestalo.      

														
              (Pokračovanie na budúce)

               Zdroj: Mestská polícia Kremnica
                                                                 ml

ODKAZY REDAKCIE
Texty neprešli štylistickou úpravou. Za  obsah príspevku si 

zodpovedá autor.  
Uzávierka februárového čísla Kremnických  novín  

bude 16. 1. 2006.
Redakcia Kremnických novín si vyhradzuje právo články 

krátiť, prípadne neuverejniť. Príspevky doručené po uzávier-
ke nebudú  uverejnené.  Pisateľov zároveň prosíme o uvede-
nie autora článku. 

Vaše príspevky radi príjmeme na MsÚ kanc.č. 27,  v skrin-
ke nápadov  v Trafike a na MsÚ  alebo  e - mailom.   
      Ďakujeme.  

Redakcia KN

q Riadková  inzercia q Riadková inzercia q Riadková inzercia q
p Mgr. Miroslav Špička, realitná činnosť, Kopernica 58,  967 01  
Kremnica, tel. 045/6755693.  Ponúkam služby v oblasti kúpy, preda-
ja nehnuteľností - vrátane vyhotovenia príslušných kúpnych nájom-
ných, podnájomných a ďalších zmlúv, návrhov na vklad do KN, ktoré 
sa týkajú bytov, nebytových priestorov, budov, stavieb, pozemkov a 
ďalších nehnuteľností.

p Predám murovanú garáž (4,5x6m) v Novej doline (prípojka 
380 a 220 V, voda, kanalizácia) za najvyššiu ponuku.
tel.: 0903 420 676   

p Predám vysokozdvižný vozík DESTA; nosnosť 2500 kg, po 
generálnej oprave. Cena 250 000,-Sk. Bližšie informácie a tele-
fonicky kontakt: 0908 571 747


